
Svätý Michal archan jel, 
bráň nás v boji, proti zlosti 

a úkladom diab lo vým, 
buď nám ochranou.
Pokorne prosíme:

Nech ho zavráti Boh.
A ty, knieža vojska

nebeského, mocou bož skou
zažeň do pekla Satanáša

a iných zlých duchov,
ktorí sa na skazu duší

po našom meste po tu lu jú.DECEMBER 2022                                             ročník XXXVIII                                                            číslo 2
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Posila v slove
Nie je dôležité koľko dávame, ale koľko lásky vkladáme
do toho, čo dávame. Koľko lásky dávam do času, ktorý
venujem Bohu? Nechcem to trochu zlepšiť? Nechcem
mať Vianoce v sebe? Vianoce vo mne budú vtedy, keď
budem mať záujem o Boha a milovať blížneho. Lebo
Vianoce, to je záujem o Boha a svet ľudí.

Július Chalupa

(Pokračovanie na 2. str.)

Knižnica svojich 
čitateľov zaujala 
aj zmodernizovaným 
priestorom

Zo slávnostného zasadnutia 
mestského zastupiteľstva

Zasadnutie sa konalo v obradnej sále mestského úradu. Po 
odznení štátnej hymny sa slova ujala Ing. Anna Žuffová povere-
ná pracovníčka za mestskú volebnú komisiu, ktorá prítomných 
oboznámila s výsledkami volieb. Slávnostná časť pokračovala 
odovzdaním osvedčenia primátorovi mesta a následne všetkým 
novozvoleným poslancom. 

Zložením slávnostného sľubu ako prvý sa zhostil svojho po-
stu primátor mesta Ivan Šaško. Ten zložil zákonom predpísaný 
sľub a prevzal insígnie mesta.  

Poďakovanie za prácu v predchádzajúcom volebnom období, 
ale aj s prianím zdravia a všetkého dobrého aj do ďalšieho nároč-
ného obdobia za všetkých prítomných popriala MUDr. Adriana 
Rašková, ktorá dlhodobo pôsobila ako poslankyňa mestského 

zastupiteľstva a v ostatných 
rokoch je aktívnou členkou 
rady starších.

Nasledoval i  poslanec-
ké sľuby 13 novozvolených 
poslancov, ktorými  sa stali: 
Mgr. Dušan Šoltés, Mgr. Šte-
fan Kristofčák, Mgr. Vlasta 
Jančeková - volebný obvod 
(VO) č.1, MUDr. Ján Jelenčík, 
Ivan Plevík (VO č.2), MUDr. 
Peter Šaško, MUDr. Stanislav 
Fukas (VO č.3), Mgr. Roman 
Mojš,  Ľubica Boková (VO 
č.4), Mgr. Erik Gandi, Marta 
Skurčáková (VO č.5), PaedDr. 
Martin Tomaga (VO č.6), Rasti-
slav Medvecký (VO č.7).

Po ukončení prvej časti za-
sadnutia sa ujal slova primátor 
Ivan Šaško. Všetkým voličom, 
od ktorých získal podporu sa 
poďakoval a následne zhodno-

til predchádzajúce obdobie - ako vyzeralo mesto Tvrdošín, ako 
sa postupne menilo a zveľaďovalo. Zdôraznil, že za výsledkami 
vždy bola a je naozaj intenzívna práca, hlavne získavanie finanč-
ných prostriedkov zo štátneho rozpočtu, z fondov Európskej únie. 
Spomenul tiež podnikateľské aktivity, ktoré sa robili a robia 
nad rámec samosprávnej činnosti s dôrazom pre spokojnosť  
všetkých občanov mesta Tvrdošín. Potom nasledovalo schválenie 
programu pracovnej časti ustanovujúceho zasadnutia MsZ.

Primátor do funkcie zástupcu primátora aj na ďalšie volebné 
obdobie v zmysle zákona poveril poslankyňu MsZ Mgr. Vlas-
tu Jančekovú zastupovaním primátora mesta Tvrdošín na celé 
funkčné obdobie rokov 2022 – 2026 s určením rozsahu pôsob-
ností.

Radosťou naplnené Vianoce 
a šťastný nový rok 

Vážení a milí spoluobčania, 

blížia sa Vianoce, čas pokoja, šťastia, lásky, čas keď si 
sadáme k spoločnému sviatočnému stolu, aby sme si po-
priali vzájomnú úctu a lásku. Snažíme sa stretnúť s našimi 
blízkymi, na ktorých sme počas roka nemali až toľko času, 
či venovať sa viac našej rodine. 

Vianoce sú pre každého z nás niečím magickým a tajom-
ným. Je to čas, kedy sa nám otvárajú naše srdcia a opäť 
máme k sebe o niečo bližšie. 

Mnohí z nás si isto spomenú na tie predošlé Vianoce, 
alebo svoje detstvo, aj to, ako prežívali prípravy na tento 
najočakávanejší deň roka. Istotne si však spomenieme aj 
na tých, ktorí už bohužiaľ nie sú medzi nami, ale stále žijú 
v našich srdciach a spomienkach. Spoločne prežité chvíle 
radosti, pokory a odpustenia sú najkrajším darčekom, kto-
rý si môžeme dať. A určite v každom z nás je presvedčenie 
vytvoriť podobnú atmosféru v našich domovoch, v našich 
rodinách. Presuňme túto atmosféru aj do ulíc nášho mesta, 
či iných priestorov. 

Štedrý večer nech zanechá v srdciach stopy pohody a 
radosti. Deťom v našom meste želám, aby pod vianočným 
stromčekom našli to, čo si vysnívali. 

Milí spoluobčania, 
dovoľte mi, aby som vám poprial krásne, štedré a lásky 

plné vianočné sviatky v kruhu vašich najbližších. V mene 
celého mestského zastupiteľstva, ale aj ja osobne, vám že-
lám do nastávajúcich krásnych vianočných dní nech sú na-
plnené spolupatričnosťou človeka k človeku. Prajem vám 
vnútornú silu, stály zmysel pre radosť z malých i veľkých 
vecí života. Veľa zdravia, životnej iskry, lásky a potešenia 
z najbližších a ľudí blízkych vášmu srdcu. 

Zaželajme si spoločne nádherné Vianoce a pokoj v duši 
nech sa udrží aj po celý budúci rok. A keďže s vianočnými 
sviatkami sa pomaly blížime aj k oslavám Nového roka, do-
voľte mi, aby som vám z celého srdca zaželal veľa šťastia, 
zdravia, lásky a hojnosti. Nech si pomáhame navzájom. 
Nech silní pomôžu slabším, zdraví nech pomáhajú chorým, 
múdrejší nech poradia menej znalým. Dávajme si veľa lásky 
a krásy, ktoré môžu uchrániť náš nádherný svet, aby sme 
v dňoch nového roka prinášali dobro pre iných. Nech je 
nový rok rokom plný radostných chvíľ a splnených snov. 
Šťastné a veselé Vianoce, milí spoluobčania, nový rok na-
plnený zdravím, pohodou, porozumením, ale aj osobnými 
a pracovnými úspechmi.

Ďakujem všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli 
k napĺňaniu plánov a cieľov nášho mesta. Ďakujem vám 
za podporu a verím, že naše spoločné úsilie sa prejaví v 
zvyšujúcej sa kvalite života v našom meste.      

                                  Primátor mesta

Dňa 28. novembra 2022 sa konalo slávnostné ustanovujúce zasadnutie Mestského zastupiteľstva (MsZ) 
v Tvrdošíne na obdobie rokov 2022 – 2026. Mesto naďalej vedie primátor Ing. Ivan Šaško, ktorý zložil sláv-
nostný sľub spolu s 13 poslancami mestského zastupiteľstva.

Betlehemské svetlo aj v našich príbytkoch
Skauti, poslíkovia dobra, ho z Betlehema do nášho mesta 

tradične priviezli vlakom.
Betlehem-

ské svetlo, kto-
ré prináša novú 
nádej do na-
šich sŕdc, me-
dziľudských 
vzťahov i do-
movov, je už 
dlhé roky sú-
časťou Vianoc. 
Prináša nádej, 
k tor ú všetci 
potrebujeme a ktorá je v čase Vianoc silnejšia ako inokedy. 
Aj keď si myslíme, že zažívame ťažké obdobie za posledné 
desaťročia, nie je tomu tak. Aj keď všade počúvame o kríze, 
o zdražovaní, aj napriek tomu môžeme byť šťastní, pretože 
máme pokoj a nezažívame utrpenie, ktoré prežívajú ľudia 
poznačení hrôzami vojny, či iných prírodných katastrof.   

Je tu betlehemské svetlo, ktoré nám vyčarilo hodnoty 
Vianoc, ich dobra, lásky, požehnania a radosti pre všetky 
rodiny. Nech posolstvo svetla nám svieti nielen cez Vianoce, 
ale nech je naším svetlom po celý rok. 

Zimný štadión pred dokončením
Vybraté z informácii 

zo zasadnutia mestského zastupiteľstva.

Pozornosť bola venovaná výstavbe zimného štadióna, kto-
rý bol po stavebnej stránke dokončený v termíne tak, ako to 
bolo dohodnuté v zmluve o dielo. „To znamená, že stavba je 
už prestrešená, uzavretá a teraz nasleduje ďalšia časť pro-
jektu, čo je dodávka a montáž technologického zariadenia. 
Chceli sme ľadovú plochu otvoriť počas vianočných sviatkov, 
ale pre meškajúce dodávky chladiarenského systému sa ter-
mín dokončenia predlžuje. Budeme všetko robiť preto, aby sa 
spustenie prevádzky uskutočnilo čo najskôr. Aj preto denne 
sledujem celý vývoj a som v kontakte s dodávateľom, ktorý 
túto časť projektu realizuje so Zväzom ľadového hokeja. Aj 
keď sme všetky nastavené termíny od prípravy projektovej 
dokumentácie cez majetkoprávne vysporiadanie pozemkov 
a samotnú realizáciu stavebnej časti zrealizovali v termíne, 
tak sme trošku z toho sklamaní, že termín spustenia prevádzky 
nám z týchto dôvodov nevyšiel. 

Tiež pokračuje výstavba na novej tenisovej hale. Práce idú 
podľa plánovaného harmonogramu. Naviac sme s dodávate-
ľom riešili dovoz prvkov na opláštenie haly, avšak mrazy nám 
to trošku pozastavili, tiež je tu príchod vianočných sviatkov, 
počas ktorých stavbári práce pozastavujú. Takže v prácach 
budeme pokračovať až, keď nám to poveternostné podmienky 
dovolia,“ zdôvodnil primátor. 



V záväznom nariadení o príspevku a spôsobe platby na 
čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach  
išlo o úpravu ceny jedla v školských jedálňach vzhľadom na 
zdražovanie cien potravín s účinnosťou od 1.1.2023. Došlo 
k úprave ceny obedov pre prijímateľov starobného a invalid-
ného dôchodku, ktorí odoberajú jedlo zo školských jedální. 
Podľa kalkulácie ide o navýšenie ceny jedla do výšky 4,55 eur. 
Dobrou správou je to, že mesto stravníkom, ktorých dôcho-
dok nepresiahne sumu 350 eur vyrovná nedoplatok vo výške 
2 eurá a dôchodcom, ktorí majú vyšší dôchodok ako 350 eur 
vyrovná nedoplatok vo výške 1,40 eura.

Záväzné nariadenie o miestnych daniach zostalo takmer 
bez zmeny. V §10 došlo k úprave sadzby dane za ubytovanie, 
ktoré je teraz 0,50 eura na osobu a prenocovanie. Ostatné usta-
novenia, ako daň za psa, za užívanie verejného priestranstva 
ostali bez navýšenia.

Záväzné nariadenie o miestnom poplatku za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady - výška týchto poplatkov 
sa odvíja od tzv. cenovej tvorby všetkých nákladov za pred-
chádzajúci rok. Z uvedeného vyplýva, čím viac sa zapájame 
do separácie odpadu s určitou dávkou disciplíny, tým aj my 
môžeme prispieť k výslednej hodnote, ktorú zaplatíme za 
odpad. Máme zberný dvor, kde môžeme vyvážať rôzny druh 
odpadu, ako aj to, že dva razy do roka po celom meste roz-
kladáme veľkoobjemové kontajnery, kde tiež môžeme likvi-
dovať všetko nepotrebné, čo sa v domácnostiach počas roka 
nazbiera. To je výhoda pre občanov nášho mesta.

Už v predchádzajúcich článkoch sme však písali, ako niek-
torí z nás zneužívajú tieto výhody. Máme poznatky, že niektorí 
občania umožňujú svojim blízkym, či známym dovážať odpad 
z okolitých obcí, pretože títo naši susedia si musia za likvi-
dáciu odpadu zaplatiť niekoľko násobne viac. Avšak pritom 
si títo naši spoluobčania vôbec neuvedomujú, že škodia sebe, 
ale aj nám ostatným, pretože aj keď máme vlastnú skládku, 
tá nie je bez dna. Aj tam sú určité limity jej zaťaženosti. Ak 
takto budeme postupovať, tak ceny odpadu aj u nás porastú 

na úroveň okolitých susedných obcí. Tiež si neuvedomujeme, 
že náš konzumný spôsob života je aj o navyšovaní odpadu. 
Veď podľa kalkulácie, ktorá bola realizovaná k decembru 
2022, občan nášho mesta vyprodukuje 150 kg odpadu/rok, 
čo je nárast oproti predchádzajúcemu roku. Aj napriek týmto 
skutočnostiam, pri celkovej kalkulácii,  náklad na spracovanie 
odpadu na jedného občana vyšiel 32 eur a opäť bolo ústretovo 
prijaté VZN mesta č.4, kde bola 

cena za likvidáciu odpadu upravená na čiastku 22 eur/ob-
čan. Rozdiel z celkovej kalkulácie nákladov je 10 eur/občan, 
čo bude mesto technickým službám vykrývať z rozpočtu 
cez dotačný príspevok. V prepočte to predstavuje cca 90 eur. 

Súčasťou nariadenia je zníženie a odpustenie poplatkov. 
Mesto poplatok za komunálny odpad odpustí občanom nad 
70 rokov, ktorí k 31.12. predošlého roku dovŕšili 70 rokov 
a ktorí majú v meste Tvrdošín trvalý pobyt, ďalej  študentovi, 
ktorý študuje v zahraničí, občanovi, ktorý sa dlhodobo 
zdržiava v zahraničí, osobe s trvalým  alebo prechodným 
pobytom, ktorá sa dlhodobo zdržiava mimo mesta Tvrdošín, 
osobe u ktorej bolo zistené, že trvalý pobyt v meste je len 
formálny, miesto pobytu nie je známe, osobe v hmotnej núdzi. 
Odpustenie od poplatku si môže poplatník uplatniť na základe 
preukázateľných dokladov. Zníženie poplatku o 50 percent si 
môžu uplatniť: Študent denného štúdia, ktorý študuje na území 
SR a je ubytovaný mimo mesta Tvrdošín, osoba zamestnaná na 
území SR, ktorá je ubytovaná v mieste sídla zamestnávateľa 
mimo mesta Tvrdošín, osoba, ktorá je držiteľom preukazu 
ZŤP, ZŤPS a nie je poberateľom iného príjmu ako starobného 
dôchodku, resp. invalidného dôchodku. Zníženie od poplatku 
je možné po preukázaní požadovaných dokladov. 

Poslanci rokovali aj o Záväznom nariadení mesta o dani 
z nehnuteľností. Súčasťou návrhu boli úpravy sadzieb zo sta-
vieb na bývanie, kde došlo ku zaokrúhleniu z 0,18 eura na 
0,20 eura, k zníženiu o 0,10 eura došlo pri stavbách na poľno-
hospodársku produkciu, upravená bola sadzba za chaty, kde 
došlo k navýšeniu o 0,10 eura, pri priemyselných stavbách 
o 0,20 eura, pri stavbách na podnikanie došlo k navýšeniu 
o 0,26 eur a sadzba za nebytový priestor bola zaokrúhlená na 
1,80 eur. Podľa novely zákona č. 178/2022Z.z. pristúpilo naše 
mesto k úprave daní za tzv. neudržiavané a schátralé stavby. 
Sú to stavby, ktoré podľa stavebného zákona nezodpovedajú 
základným požiadavkám na stavby alebo sú stavbami nevy-
hovujúcimi, ktoré ohrozujú život a zdravie osôb. Tieto stav-
by sú nielen neestetické, ale neraz predstavujú aj hrozbu pre 
okolité nehnuteľnosti. Rovnako môžu spôsobovať problémy 
aj z ekologického, hygienického, ale aj požiarneho hľadiska. 
Vidíme v tom účinný prostriedok, ako motivovať vlastníka 
na zabezpečenie údržby predmetných objektov. Prijatý koe-
ficient vo výške 6 sa bude násobiť ku základu dane za stavby. 
V závere rokovania boli prijaté plán práce kontrolnej činnosti 
a plán práce a zasadnutí MsZ na 1. polrok 2023.
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(Dokončenie z 1. str.)

Uvítanie detí v mestskom úrade
Vždy, keď sa narodí človek, zapáli sa na oblohe nová 

hviezda, tak hovorí staré ľudové porekadlo. Nie však na ob-
lohe, ale aj v očiach mamičiek, oteckov a detí sa zapaľujú 
hviezdičky. Všetci sa tešíme, keď sa narodí nový človek - die-
ťa. Jeho narodenie je najvýznamnejším momentom v živote 
rodičov. Ďalšie uvítanie našich malých občanov sa konalo 13. 
októbra v obradnej miestnosti mestského úradu. Po úvodných 
slovách matrikárky sa ku prítomným prihovorila zástupkyňa 
primátora Vlasta Jančeková, aby poďakovala matkám, pretože 
nie je ľahké priviesť na svet dieťa a potom vychovať z neho 
človeka vysokých morálnych hodnôt, z ktorého budú mať 

radosť rodičia, ale aj jeho okolie. V príjemnej atmosfére ob-
radnej miestnosti zaželala rodičom veľa úspechov vo výchove 
detí, aby sa im aj deťom splnili všetky túžby a želania, aby 
sa výchova detí stretávala vždy s úspechom, aby vo svojom 
rodinnom kruhu žili šťastne a mali zo svojich detí vždy len 
radosť. Po príhovore rodičia pristupovali k obradnému stolu, 
aby sa podpísali do pamätnej knihy mesta a z rúk zástupkyne 
si prevzali finančný darček a knihu, ktorá im bude pripomínať 
túto slávnostnú chvíľu. Tridsiatim ôsmim novým občanom 
Tvrdošína, osemnástim dievčatám a dvadsiatim chlapcom, 
ktorí boli slávnostne zapísaní do pamätnej knihy mesta, 
medzi ktorými boli aj dvojčatá, prajeme, aby ich ďalší život 
sprevádzali len šťastné kroky.

Poslanci schválili mestskú radu a komisie mestského za-
stupiteľstva pre volebné obdobie 2022 – 2026.

Mestská rada mesta Tvrdošín
Mgr. Vlasta Jančeková - zástupkyňa primátora, Mgr. Erik 

Gandi (za politickú stranu SNS), Rastislav Medvecký (nezá-
vislý kandidát), Mgr. Dušan Šoltés (za politickú stranu KDH).

Komisie Mestského zastupiteľstva mesta Tvrdošín  
Komisia výstavby, dopravy a životného prostredia: 

Predseda: Rastislav Medvecký, členovia: Ivan Plevík, Ján 
Gonda, Ing. Kamil Krasula, Ing. Martin Obtulovič, Jozef 
Kavuljak, Ing. Martin Pavlík. 

Komisia finančnej a správy mestského majetku: Pred-
seda: Mgr. Erik Gandi, členovia: Mgr. Štefan Kristofčák, 
JUDr. Božena Loneková, Helena Rošková, JUDr. Veronika 
Leppová, Ing. Emília Záborská.

Komisia CR, podnikateľských aktivít a verejného po-
riadku: Predseda: Mgr. Dušan Šoltés, členovia: MUDr. Ján 
Jelenčík, Rastislav Šubjak, Rastislav Vajdulák, Jozef Kopta, 
Mário Tarčák.

Komisia kultúry, školstva, športu a mládeže: Predse-
da: MUDr. Peter Šaško, členovia: PaedD. Martin Tomaga, 
Peter Machunka, Mgr. Vladimír Šlesár, Milan Kováč, Mgr. 
Anna Čelková.

Komisia sociálna, zdravotná a bytová: Predseda: Marta 
Skurčáková, členovia: MUDr. Stanislav Fukas, Ľubica Bo-
ková, Mgr. Klementína Šaradinová, Oľga Čuchorová, Viera 
Tavelová. 

Komisia pre energetiku: Predseda: Ivan Plevík, členovia: 
Mgr. Roman Mojš, Ing. Juraj Vajduliak, Rastislav Zembjak, 
Ing. Jaroslav Červeň.

Komisia o ochrane verejného záujmu pri výkone funk-
cií verejných funkcionárov v zmysle čl 7, ods. 5, zákona 
č. 357/2004 Z. z.: Predseda: Mgr. Vlasta Jančeková, členo-
via: MUDr. Ján Jelenčík, Mgr. Dušan Šoltés, Mgr. Štefan 
Kristofčák.

Výbor pre mestské časti: Predseda: Mgr. Vlasta Jan-
čeková, členovia: Mgr. Erik Gandi, Ján Gonda, Ján Šturek. 

Rada starších: Predseda: Marta Skurčáková, členovia: 
MUDr. Anna Medvecká, MUDr. Adriana Rašková, Magda-
léna Lucká, Jozef Belopotočan, Milan Kováč.

Zo slávnostného zasadnutia 
mestského zastupiteľstva Po slávnostnom zastupiteľstve, ktoré sa uskutočnilo na 

konci novembra nasledovalo 14. decembra pracovné roko-
vanie. Body programu boli dané zákonom. A preto tak, ako 
v každom meste, bolo potrebné prijať a schváliť všeobecne 
záväzné nariadenia mesta, právne normy, ktoré budú platiť 
pre rok 2023.

Tohto prvého pracovného zasadnutia sa zúčastnili všetci 
poslanci, a tak bolo možné bez problémov rokovať o všetkých 
bodoch programu. Otvoril ho primátor a potom nasledovala 
správa o prijatých uzneseniach z predchádzajúceho obdobia, 
ktoré predniesla kontrolórka mesta.

V ďalšom bode programu, ktorý bol smerovaný k aktuál-
nemu dianiu v meste, podal informácie primátor. Stručne sa 
zmienil o činnosti v Oravskej vodárenskej spoločnosti, kde 
má aj naše mesto svojho zástupcu v dozornej rade. „Máme 
tam svoju účasť pri rozhodovaní, čo je veľmi dôležité pri 
presadzovaní záujmov mesta, a tak mnohé vodárenské pro-
jekty - rozšírenie vodovodov, či kanalizácie môžeme reali-
zovať z prostriedkov tohto rozpočtu,“ povedal. Poslanci boli 
tiež informovaní o spoločenskej akcii s názvom Sviatok prí-
buznosti. „Desiatky rokov túto akciu spolu aj s pracovníkmi 
mesta pripravujeme, poskytujeme finančný príspevok, ale aj 
kultúrny zážitok. Odmena za toto všetko je záujem občanov  
o toto stretnutie. Aj tento rok bola športová hala takmer do 
miesta naplnená.“

Stavba Detské jasle je tohto času už zazimovaná. Dodávateľ 
sa už pripravuje na jarné práce, zameriava okenné a dverné 
výplne, aby po zimných mesiacoch mohol začať intenzívne pra-
covať na dokončení. Stavba by mala byť odovzdaná už v roku 
2023.V tomto roku tiež plánujeme spustenie prevádzky jaslí. 
V dennej pozornosti máme tiež výstavbu obchvatu rýchlost-
nej cesty R3. Aj keď sa rozpráva o tom, že práce na stavbe sú 
pozastavené, nie je tomu tak. Možno, že sa to tak javí, preto-
že v úseku na začiatku Tvrdošína boli stavebné práce z časti 
dokončené a presunuté do úseku na nižnianskej strane. Podľa 
informácií z kontrolných dní už vieme, že termín výstavby pri 
tomto tempe prác sa pravdepodobne predĺži.“ 

Následne, v ďalšom bode programu, zástupkyňa primátora 
uviedla právne predpisy - Štatút mesta, Etický kódex vole-

ného predstaviteľa samosprávy, návrh rokovacieho poriadku 
mesta, ako aj zásady odmeňovania poslancov mestského za-
stupiteľstva, mestskej rady, členov a tajomníkov komisií pri 
MsZ a výboru pre mestské časti. Tieto dokumenty boli bez 
pripomienok schválené a sú zverejnené na web-stránke mesta. 

Veľmi dôležitý bod programu sa dotýkal rozpočtu mesta, 
ktorý bol predložený v návrhu úpravy rozpočtu k záveru roka 
2022, ale tiež aj rozpočet pre rok 2023, ktoré predložila vedúca 
finančného oddelenia. Dokument bol zverejnený na web-strán-
ke mesta, ku ktorému neboli podané v zákonom stanovenej 
lehote žiadne pripomienky. Rozpočet vrátane finančných 
operácií má príjmovú a výdavkovú časť a je zostavený ako 
vyrovnaný rozpočet  v čiastke 12 268 160 eur. Tak, ako kon-
trolórka mesta v odbornom stanovisku uviedla, rozpočet bol 
vypracovaný v súlade s platnými predpismi. Predložený návrh 
rozpočtu zohľadňuje súčasnú situáciu a predpokladaný vývoj 
mesta, a preto bol tento dokument odporučený na schválenie.    

V ďalších bodoch boli predložené návrhy na prijatie 
všeobecne záväzných nariadení mesta, ktoré taktiež boli 
zverejnené na úradnej tabuli a na web-stránke mesta. Ku dňu 
schvaľovania neboli zo strany verejnosti ani zo strany poslan-
cov predložené pozmeňujúce návrhy, takže boli následne aj 
schválené.

Z rokovania mestského zastupiteľstva

Rozostavané detské jasle.

Rozostavaná tenisová hala



milé slová od primátora, ale aj pohostenie v športovej hale. Starí 
rodičia sa pri tejto príležitosti s obdivom pozerajú na šikovnosť 
vlastných vnúčat a ich rovesníkov v tanci a speve, ale najväčším 
prekvapením odpoludnia býva vždy hudobný hosť programu. 
Tento rok v tento sviatočný deň spríjemňovala a hladila srdcia 
našich dôchodcov ľudovými piesňami a koledami hudobná 
skupina Basawell z Prešova. Na záver sme si spoločne zaspie-
vali najkrajšiu vianočnú pieseň - Tichú noc. Keď pri zhasnutom 
svetle sa k muzike pridali prítomní v publiku, zavládla na oka-
mih pravá predvianočná atmosféra. Týmto sa krásne stretnutie 
skončilo, ale veríme, že príjemné spomienky nás ešte dlho budú 
hriať. Stretnutie to bolo srdečné, dokonca v niektorých očiach sa 
objavili aj slzičky. „Som rada, že som sa tohto podujatia mohla 
zúčastniť, cítila som sa tu po dvoch rokoch opäť výborne a ne-
zabudnite poďakovať pánu primátorovi a všetkým, ktorí nám 
pripravili tento pekný deň. I keď veľmi nechodím medzi ľudí, tu 

vždy rada prídem. Ak sa dožijem, tak aj na budúci rok prídem,“ 
povedala nám jedna z účastníčok podujatia. Tieto slová nepotre-
bujú žiaden komentár, pretože ľudia, ktorí majú už nejaký ten 
rok života za sebou, dokážu oceniť to, čo sa okolo nich deje, 
pretože vnímajú dušou. Sviatok príbuznosti chápu ako prejav 
citlivosti, ktorú doteraz vždy našli v mestskom úrade.

3

„Čo pre mňa znamenali výsledky volieb a kam smeruje vaša 
cesta po nich?“, aj taká bola otázka od novinárov. Pre mňa, 
ako pre znova zvoleného, nepredstavovali žiaden oddych, či 
dovolenku, ako to mnohí primátori potrebovali. Hneď prvý 
pracovný deň znamenal pre mňa nábeh do pracovných koľají, 
pretože pred nami sú už vytýčené niektoré zámery, ale tiež nás 
čaká napĺňanie cieľov, hlavne pri rozostavaných, ale aj v pri-
pravovaných stavbách, či projektoch, ktoré nepoznajú odklad. 
Takže do ďalšieho pracovného tempa a ďalších dní vo funkcii 
primátora idem s heslom „Ora et labora – modli sa a pracuj“. 
Verím, že s Božou pomocou s vyprosením zdravia by sme to 
mohli spoločne zvládnuť.

Pred nami máme štyri roky práce a zodpovednosti voči našim 
voličom, ale aj nevoličom. Dostal som mandát viesť naše mesto 
aj v tomto volebnom období a viem, čo ma čaká. Najskôr je to 
denná práca, ktorú treba vykonávať v zmysle zákona. To naozaj 
by nemal byť problém, pretože v tomto smere mám skúsenos-
ti z môjho doterajšieho pôsobenia v samospráve, či dozornej 
rade Oravskej vodárenskej spoločnosti, z členstva Únii miest, 
v Združení miest a obcí, regionálneho pôsobenia v rôznych zo-
skupeniach zameraných na činnosť samosprávy a pod. Tiež ne-
možno opomenúť moje pôsobenie poslanca v Národnej rade SR, 
či poslanca Žilinského samosprávneho kraja, kde som pôsobil 
niekoľko volebných období. Toto obdobie nielenže mi dalo skú-
senosti, ale otvorilo nám cestu k čerpaniu eurofondov, či iných 
dotačných prostriedkov, ktoré dnes vidíme v rôznych stavebných 
prevedeniach. Vymenujem len niektoré z nich: V rámci možností 
dotačných financií sme zrekonštruovali všetky školské a pred-
školské zariadenia, ktoré patria do pôsobnosti mesta, zrekon-
štruovali sme námestie, postavili sme zberný dvor s nákupom 
techniky, zriadili sme zberný dvor s adekvátnou technológiou, 
vybudovali sme si vlastnú skládku na likvidáciu odpadu, zre-
konštruovali sme hotel Limba, zmodernizovali sme takmer celú 
infraštruktúru sídliska (cesty, chodníky, zeleň), vybudovali sme 
nové cyklochodníky, postavili sme infocentrum v Oraviciach, 
či dva nové mosty, máme modernú mestskú plaváreň a takto 
by som mohol menovať ďalšie a ďalšie činnosti, ktoré pre naše 
mesto znamenajú nadobudnuté hodnoty za niekoľko desiatok 
miliónov eur. Mám zato, že nie sú to len materiálne hodnoty, ale 
aj spoločenské hodnoty, ktoré slúžia tomuto mestu a vylepšujú 
nám život v meste. Aj tieto skutočnosti sú dôvodom, prečo si 
môžeme dovoliť poskytnúť úľavy pri rôznych daňových povin-
nostiach, či iných poplatkoch a zvýhodneniach, ktoré každoroč-
ne naše mesto vie zo svojho rozpočtu vyčleniť. 

Plne si uvedomujem, že máme pred sebou nové obdobie, ktoré 
je postihnuté politickou, hospodárskou, ale aj energetickou krí-
zou. To je skutočnosť, ktorá sa dotýka nielen nášho mesta, ale 
všetkých samospráv na Slovensku. My, primátori miest, ale aj 
starostovia obcí píšeme, prosíme vládnych predstaviteľov, aby 
riešili aj dofinancovanie samospráv, ktoré sú dlhodobo podfi-
nacované. V mestách dochádza okrem zvyšovania daní aj ku 
zvyšovaniu poplatkov za materské školy, školské kluby detí, 
centrá voľného času. Dochádza ku všetkému možnému, čo nás 
denne prekvapuje, a to len preto, aby sa takto vykrývali straty, 
ktoré vznikajú nezmyselnými, resp. zlými rozhodnutiami Vlá-
dy Slovenskej republiky. Žiaľ, je tomu tak. Naše požiadavky na 
udržanie kvality života sú ignorované. Cítime sa, akoby sme mali 
fungovať ako štát v štáte, nedostávame toľko podielových daní, 
ktoré by vykrývali všetky straty, vláda nás núti zvyšovať príjmy 
priamo cez  občanov, a to cez zvyšovanie daní a iných príjmov, 
čo sú prostriedky na vyrovnanie strát v štátnom rozpočte. Aj toto 
nás čaká. Ako to všetko ustáť a uregulovať? Ako nájsť správnu 
cestu, aby sme toto obdobie tzv. krízy viedli správnou cestou, 
cestou, ktorá by mala mať čo najmenší dopad na rodiny, na ob-
čanov nášho mesta ? Musíme si len veriť a mať dostatok trpez-
livosti na to, aby sme aj nastávajúce obdobie s rozumom zvládli.

Aj napriek týmto skutočnostiam naše mesto nechce podlie-
hať nejakým depresiám z krízy. Chceme pokračovať v rozpra-
covaných projektoch, ktoré zvýšia úroveň nášho života, chce-
me pokračovať v zámeroch, ktoré sú orientované na starnúcich 
občanov, na naše rodiny, na deti a mládež, školstvo, kultúru, na 
bývanie, cestovný ruch, životné prostredie a pod.

Do konca roka chceme dokončiť výstavbu ďalšieho športo-
vého objektu pre hokej a korčuľovanie s možnosťou využitia 
aj pre letné športy. Je to projekt, ktorý je spolufinancovaný so 
Slovenským zväzom ľadového hokeja, s ktorým má naše mesto 
uzavretú dohodu o spoločnom postupe. Tento štadión bude môcť 
byť využívaný aj na výuku telesnej výchovy, rôznych športo-
vých kurzov, prípadne aj na príležitostné spoločenské a kul-
túrne podujatia. Podporený projekt je okrem toho zameraný na 
Školský korčuliarsky program SZĽH aj za účasti nášho mesta. 
Verím, že tento projekt nájde široké uplatnenie z radov našich 
detí, ale aj širokej verejnosti. Rozostavanú máme aj novú teni-
sovú halu. Túto máme spolufinancovanú cez Fond na podporu 
športu. Využili sme možnosť zapojiť sa do vyhlásenej výzvy. 
Bola to príležitosť, keď sme mohli už zastaralú halu, ktorá bolo 
rokmi opotrebovaná, ale tiež deťmi devastovaná, vymeniť za 
novú halu, ktorá bude spĺňať aj vyššie štandardy. Môžeme sa tiež 
pochváliť, že tieto dni nám bolo doručené rozhodnutie o schvá-
lení financií na výstavbu a technológie objektov novej kompo-
stárne. Tá bude slúžiť na likvidáciu kuchynského, zeleného, či 
iného bioodpadu. Súčasťou projektu je aj nová technika, ktorá 

nám skvalitní služby v odpadovom hospodárstve. Takže aj tým-
to spôsobom dosahujeme dobré výsledky aj v oblasti ochrany 
životného prostredia. 

V našej trvalej pozornosti zostávajú aj naši seniori. Snahou 
vedenia mesta bude udržiavať zaužívané aktivity, či už z pohľa-
du spoločenského, finančného, ale tiež máme na zreteli starobu 
a potreby pomoci opatrovania, a tiež pomoci zabezpečovania 
stravy, na ktorú prispieva mesto z nášho rozpočtu.

Chceme aj naďalej vytvárať podmienky pre zdravotníc-
tvo. V novo zrekonštruovanom zdravotnom stredisku okrem 
detských a všeobecných lekárov už majú svoje ambulancie aj 
odborní lekári diabetológie, a tiež gastrológie. V pláne máme 
tiež prestavbu zdravotného strediska v Tvrdošíne, kde plánuje-
me v rámci adekvátne vyhlásenej výzvy okrem rozšírenia ďal-
ších odborných zdravotných služieb zakomponovať aj služby 
pre sociálne potreby. Dnes vykonávame opatrovateľskú službu 
takmer 20-tim žiadateľom, ktorých zdravotný stav si vyžaduje 
pomoc ošetrovateľa. 

S pozemkami sme pripravení na výstavbu nájomných bytov, 
ktoré by mali byť realizované cez Program obnovy, aby sme na 
ich výstavbu mali zabezpečené aj financovanie. Tiež máme v plá-
ne prestavať objekt na bývanie pre sociálne rodiny, či seniorov, 
ktorí už nepožadujú štandardy veľkého bývania a v skromnosti 

So zodpovednosťou a elánom
im bude postačovať len malometrážny byt.  

V územnom pláne máme priestor na  rozvoj bývania v podo-
be individuálnej bytovej výstavby, a to v každej mestskej čas-
ti. Stavebníci však musia splniť podmienky majetkoprávneho 
vysporiadania pozemkov s vlastníkmi. Začali sme s prípravou 
rozširovania cintorínov v Krásnej Hôrke, následne to bude aj 
v Tvrdošíne. Aj keď termín sme mali zadaný do konca tohto 
roka, ten musíme predlžovať na dlhšie obdobie z dôvodu, že 
niektorí vlastníci za výkup pozemkov požadujú financie nad 
rámec určenej ceny a žiadajú vyrovnanie do trhových cien, čo 
nám zákon nedovoľuje, pretože ide o verejnoprospešné stavby, 
ktorých ceny určuje znalecký posudok. Takýchto jednotlivcov, 
ktorých možno sčítať na jednej ruke,  musíme riešiť inou zá-
konnou cestou, ale aj to je jedno z nepopulárnych riešení, ktoré 
musíme podstúpiť. 

Tiež sa pripravujeme na rekonštrukciu a obnovu ďalších 
miestnych komunikácií, ktorých povrchy sú zničené. V rokovaní 
máme ďalší veľký projekt na princípe moderných technológií, 
o ktorom v súčasnosti vedieme rokovania na možné cenové 
úpravy. Ak sa nám to podarí, jeho realizáciou okrem inštalácie 
bezpečnostných kamier a priechodov, získame aj úsporu energie 
na verejnom osvetlení, čo je v dnešnej dobe nevyhnutné riešenie 
z pohľadu na enormný nárast cien.

V dohľadnej dobe máme v pláne dokončiť detské jasle, ktoré 
budú prínosom hlavne pre rodiny s deťmi, ktoré si nemôžu dovo-
liť súkromnú opatrovateľku. V našej pozornosti aj naďalej budú 
vyhlasované „Výzvy“ cez rôzne programy, či z Plánu obnovy, 
do ktorých sa podľa našich možností a potrieb budeme zapájať, 
pretože iba prostredníctvom takého finančného zabezpečenia je 
možné robiť ďalší rozvoj nášho mesta. 

Nemožno nespomenúť tiež ďalšie aktuálne investorské čin-
nosti, ktoré bolo potrebné do nášho mesta  dotiahnuť. Len nedáv-
no sme otvorili Kaufland. Boli to neskutočné hodiny rokovaní 
a riešenia problémov s dopravným napojením, či parkovaním. 
Vo výhľade je tiež rokovanie s investorom Merkury market, či 
spoločnosťou Baumit, ktoré zvažujú v našom meste stavať svoje 
vlastné objekty.   

Vo veľkej rozostavanosti je tiež obchvat mesta. Neustále sledu-
jem jeho výstavbu a som súčasťou pracovných stretnutí, zúčast-
ňujem sa na kontrolných dňoch, pretože táto investícia sa priamo 
dotýka nášho mesta, všetkých nás, ktorí zažívame preplnenosť 
ciest nielen osobnou, ale hlavne nákladnou dopravou. Aj keď ter-
mín ukončenia sa posúva, dobrou správou je , že aj  v súčasnej  
hospodárskej kríze sa na prácach rýchlostnej cesty R3 pokračuje.                  

Ing.Ivan Šaško, primátor mesta

Už 30 rokov organizuje vedenie mesta stretnutie 
Sviatok príbuznosti pre dôchodcov a zdravotne po-
stihnutých občanov s myšlienkou vzájomného poro-
zumenia a pomoci.

I tento rok sa 10. decembra po dvoch rokoch opäť zaplnila 
športová hala takmer do posledného miestečka. Tradične sa tu 
stretli, aby prežili príjemné chvíle v spoločnosti svojich zná-
mych, priateľov, susedov, aby sa pozhovárali o svojich rodi-
nách, známych, o tom, čo sa počas roka stalo, ale aj o tom, čo 
ich trápi. V úvode sa ku prítomným v sále prihovoril primátor 
mesta, ktorý v závere svojho príhovoru poprial všetkým veľa 
zdravia, pekné Vianoce a šťastný Nový rok. „Najviac by ma 
potešilo, keby sme sa tu opäť o rok stretli všetci, samozrejme aj 
s ďalšími.“ Za kluby dôchodcov poďakovala a odovzdala krás-
nu kyticu primátorovi predsedníčka Marta Skurčáková. Oce-
nila jeho úprimnú a veľkodušnú pomoc, ktorú seniori pociťujú 
v každodennom živote. Hovorila o podpore aktivít a výletov s 
tým, že vždy nájdu u primátora porozumenie a ich žiadosti na 
bezplatnú dopravu či poskytovanie rôznych úľav sú vždy klad-
ne vybavené. „Dovoľte, aby som vám za nás všetkých popriala 
veľa zdravia, šťastia a pracovného elánu.“ Každoročne sa staršia 
generácia, ale aj tí mladší tešia na tento pekný kultúrny zážitok, 

Predvianočné stretnutie v duchu úcty a poďakovania



Knižnica svojich čitateľov zaujala aj zmodernizovaným priestorom 
Knižnica po rozsiahlej rekonštrukcii do-

siahla moderný šat a bolo to hneď vidieť aj 
v návštevnosti. Niektorí čitatelia spočiatku 

chodili len tak, akoby na výzvedy. Tí stáli uvedenú prestavbu 
iba privítali a tešili sa z príjemného prostredia, ktoré dodáva 
knižnici väčší rámec. Veríme, že nadšenie v našich čitateľoch 
zostane a myšlienky projektu budú napĺňané aj v ďalšom období.

Počas roku 2022 našu knižnicu pravidelne navštevovalo 
viac ako 1600 aktívnych čitateľov, z ktorých takmer 100 tvorili 
detskí čitatelia do 15 rokov. Spolu si naši čitatelia vypožičali 
celkovo 10511 kníh. Z toho beletria pre dospelých tvorila 6844 
výpožičiek, detská beletria 2401 výpožičiek, náučná literatúra 
pre dospelých 1081 výpožičiek a náučná literatúra pre deti 185 

výpožičiek. Novinkou v knižnici je aj detský kútik vybavený 
domčekom, kde sú vystavené najnovšie detské knižky s poho-
dlnými sedacími vakmi, ktoré celý priestor krásne zútulňujú. 
V detskom kútiku sme okrem iného počas roka usporiadali 11 
besiedok, najmä s deťmi navštevujúcimi prvý stupeň základných 
škôl a škôlkarmi a predškolákmi z našich materských škôlok. 
Nové kreslá v tzv. čitateľských zónach povzbudili niekoľkých 
čitateľov, aby u nás ostali a knihu si prezreli, či obsah prečítali. 
Teraz v zime máme pre nich pripravený aj teplý čajík alebo kávu. 
Ďalšou z noviniek je prítomnosť knižnice v online priestore. 
Vytvorili sme facebookovú a instagramovú stránku s cieľom 
urobiť knižnicu pútavú aj pre čitateľov v radov mládeže. Mimo 

nových kníh v regáloch už knižnicu zdobí aj vianočná výzdoba 
a my sa veľmi tešíme na všetkých čitateľov v novom roku 2023. 

Projekt bol spolufinancovaný Ministerstvom kultúry SR.
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Povodňová situácia na potoku Hlísnik 
zamestnala aj krízový štáb

Ešte v mesiaci september v nočných hodinách došlo v našom 
meste k prívalovým dažďom. Väčšie škody boli zaznamenané 
na potoku Hlísnik, pretože došlo k vzostupu hladiny. To, že 
následne došlo k zosuvu brehu do koryta potoka a k vyliatiu, 
či zaplaveniu okolitých pozemkov má svoje príčiny. Obyvatelia 

v tejto lokalite na brehy toku vyhadzujú rôzny odpad, a to od 
kuchynského odpadu, pokosenú trávu, či svojvoľne vysádzajú 
brehové porasty, ktoré po ich uvoľnení tiež boli príčinou zosuvu. 
Slovenský vodohospodársky podnik ako vlastník potoka 
v spolupráci s mestom riešili situáciu cez vyhlásený III. po-
vodňový stupeň a následne, po prvotnom uvoľnení a spriechod-
není koryta, II. stupeň povodňovej aktivity. Počas jeho trvania 
boli zrealizované potrebné práce na zabezpečení nestabilné-
ho brehu potoka, kde hrozili ďalšie zosuvy na koryte potoka. 
V rámci realizovaných prác po odbornom stanovisku Povodia 
Váhu bolo koryto potoka v tejto časti v rámci zabezpečovacích 
prác posunuté do pôvodného miesta toku, pretože v minulosti 
dochádzalo k svojvoľným reguláciám toku a k neoprávneným 
záberom, či ochranného pásma toku vlastníkmi susedných po-
zemkov, čo bola tiež jedna z príčin zosuvu. 

Sociálne služby podporené projektom

Dôležitou oblasťou sociálnej politiky v meste Tvrdošín je po-
skytovanie kvalitných a efektívnych sociálnych služieb pre potreby 
obyvateľov mesta. Vzhľadom na zvyšujúci sa index starnutia v mes-
te sa predpokladá rastúci záujem o poskytovanie sociálnych služieb, 
a tým vzniká aj prirodzená potreba vytvárania dostatočných kapacít 
opatrovateľských služieb. Opatrovateľská služba umožňuje zachova-
nie rodinných väzieb osôb vyžadujúcich sociálnu službu s priamym 
dopadom na zvýšenie kvality ich života. Mesto Tvrdošín je zapojené 
do projektu Podpora opatrovateľskej služby II., ktorý  je zameraný 
na poskytovanie domácej opatrovateľskej služby s cieľom podporiť 
zotrvanie osôb odkázaných na pomoc inej osoby v rodinnom pro-
stredí. Prechod z inštitucionálnej na komunitnú starostlivosť je veľmi 
dôležitý, pretože často práve zmena domáceho prostredia nepriaznivo 
vplýva na celkový psychický a zdravotný stav klientov, ktorí potrebu-
jú poskytovanie sociálnej služby. Vedenie mesta vychádza seniorom 
maximálne v ústrety, podporuje ich aktivity, poskytujete služby pre 
oddych a regeneráciu, ale hlavne prispieva na stravu pre starobných 
a invalidných dôchodcov, tiež nezabúda ani na bezvládnych a osa-
motených, o ktorých sa stará 11 opatrovateliek. 

Klubovňa dôchodcov
Človek v produktívnom veku nemá núdzu o priateľov, 

spolupracovníkov. Iné to je, keď príde seniorský vek. Kolegovia 
odrazu nie sú a človek sa potrebuje socializovať, tak vyhľadáva 
seberovnú spoločnosť. Pre mnohých sú veľkou nádejou kluby 
dôchodcov. V našom meste sú 3 seniorské kluby, ktoré sa pra-
videlne stretávajú. Náš klub Javor už tri roky nemá vlastné 

priestory a tak sme požiadali vedenie mesta o pomoc. Vedenie 
mesta nám veľmi ochotne vyšlo v ústrety. Našli sme miestnosť 
v bývalých priestoroch materskej školy v Medvedzí a pracovníci 
technických služieb priestory upravili podľa potreby. Opravili 
kanalizáciu, dotiahli vodovodné potrubie, vymaľovali a doviezli 
zrekonštruovaný nábytok. Klubovňa je slnečná a priestranná, 
tak tieto priestory budeme spoločne využívať aj s členmi klubu 
Skalka.  Členovia oboch klubov vyčistili priestory, umyli okná, 
rozložili nábytok. Spoločne sme vytvorili pekný kútik na pravi-
delné stretnutia pri čaji a ručných prácach, čím sa prehlbuje aj 
naše  priateľstvo. Veríme, že si  s láskou vytvorené prostredie 
budeme ešte dlho užívať.                             Marta Skurčáková

Plávanie seniorov
V zdravom tele zdravý duch. To platí rovnako 

pre mladých, ako aj nás skôr narodených. 
Mestská plaváreň v Tvrdošíne už funguje tri  
roky, ale nie všetci ju hojne využívajú. Jedni 
z pohodlnosti, iní z obáv, lebo nevedia plávať. 
Mesto pre nás pripravilo projekt cez Žilinský 
samosprávny kraj (ŽSK), a tak aj nám starším 
chcelo pomôcť zbaviť sa strachu z vody. Nie-
koľko hodín tréningu plávania pod odborným dozorom nám 
dodáva sebavedomie, že učiť sa plávať nikdy nie je neskoro. 
Prvé hodiny si niektorí z nás mysleli, akí sme borci, veď plávať 
vieme, no sami sme uznali, že naše znalosti sú chabé a rýchlo 

sa unavíme. Požičali nám plavecké čiapky a okuliare a začalo 
učenie od základov, ako u detí. Správne dýchanie, správne po-
hyby a ich koordinácia. Takže spolu aj s neplavcami sme začali 
s výukou od samého začiatku.  Najskôr to bolo náročné, aj sme 
sa zabávali sami na sebe, ale každou hodinou sa to zlepšovalo. 
Teraz môžeme o sebe povedať, že plávanie nám robí radosť a te-
šíme sa na každú ďalšiu hodinu, a tak ďakujeme všetkým tým, 
ktorí sa o túto myšlienku zaslúžili, že sa aj takto myslí na nás 
starších a po ďalších hodinách tréningu bez ostychu sa budeme 
môcť zaradiť medzi plavcov, pretože naozaj plávanie osoží nie-
len telu, ale aj duchu. Projekt Nauč sa plávať v čiastke 1200 eur 
je finančne podporený z prostriedkov ŽSK a mesta Tvrdošín.

Grant pre školu 
Národná agentúra programu Erasmus 

plus pre vzdelávanie a odbornú prípra-
vu  (SAAIC)  s podporou Európskej únie 
vydala výzvu na predkladanie žiadostí 

o akreditáciu, ktorá umožňuje organizácii podávať žiadosti 
o grant na  krátkodobé vzdelávacie mobility žiakov a zamest-
nancov v sektore školského vzdelávania v období najbližších 
piatich rokov. Základná škola M. Medveckej získala tento grant. 
Na základe vopred zverejnených  kritérií budú môcť vybraní 
účastníci vycestovať na krátkodobé vzdelávacie pobyty (mo-
bility) v rozpätí 5 – 10 dní do zahraničných škôl a organizácií. 
Mobilít sa zúčastnia žiaci druhého stupňa s dobrými komuni-
kačnými schopnosťami, sociálnymi zručnosťami, vrátane nada-
ných žiakov, aby mali priestor na sebarozvoj; integrovaní žiaci 
a žiaci zo znevýhodneného prostredia vo veku od 12 - 15/16 
rokov; učitelia rôznych aprobácií, ktorí majú záujem zvyšovať 
svoje profesijné zručnosti; manažment školy, ktorý chce budo-
vať dobrú klímu školy, rozvíjať tímovú spoluprácu, budovať 
sieť kontaktov s inými vzdelávacími organizáciami v Európe, 
ktoré môžu byť využité aj mimo projektov Erasmus, a stať sa 
tak otvorenou organizáciou pre rodičov a verejnosť. Projekt je 
spolufinancovaný Európskou úniou.

Chrámový koncert v kostole Najvätejšej Trojice
Po časovo dlhej prekážke stretnúť sa na živo (pandemické 

opatrenia), sa nám konečne podarilo zrealizovať Chrámový 
koncert na sv. Cecíliu, patrónku hudobníkov.

Poďakovanie patrí mojim skvelým kolegom: Mgr. M. Kuraj-
dovej, A. Kurajdovej, D. Borsíkovej, Mgr. L. Parižovej, Z. Su-
chánkovej , Mgr. Z. Regulymu, M. Rajniakovej za skvelú prácu 
a ochotu sa vždy zúčastniť na reprezentácii našej školy, Mgr. M. 
Janoštínovej, Mgr. art. K. Ondríkovej za profesionálne klavírne 
sprievody našich žiakov.

Osobitne patrí poďakovanie našej kolegynke, priateľke a ini-
ciátorke našich spoločných chrámových koncertov Mgr. J. Ha-
bovštiakovej a jej talentovaným organistkám.

Obrovské poďakovanie patrí všetkým našim účinkujúcim 
– žiakom za ich skvelé výkony, všetkým rodičom, ktorí zohrá-
vajú dôležitú úlohu pri ich hudobnom raste a sú našou pravou 
rukou, všetkým vám, našim divákom a poslucháčom, ktorí ste 
nás podporili svojou bohatou účasťou.

Ďakujem nášmu pánu kaplánovi P. Križianovi za úprimné po-
ďakovanie, no hlavne za záverečné požehnanie, Mgr. M. Kordia-
kovej za moderovanie (za nádherné prosby k našej patrónke sv. 
Cecílii), Mgr. J. Maďarovi (za odbornú spoluprácu pri zostavení 
programu), A. Benčíkovej, Mgr. A. Kuľkovskému za prezentáciu  
a kamerovanie (online záznamu  na YouTube Farnosť Tvrdošín), 
M. Benčíkovi (poskytnutie priestorov v Pastoračnom centre) za 
skvelú spoluprácu. Srdečné poďakovanie patrí mojim kolegom 
za prípravu občerstvenia pre našich umelcov: A. Pánikovej, E. 
Paľovej, A. Topalovej, Z. Korenej (za chutnučké koláčiky a ma-
finky), no najmä za ochotu a spolupatričnosť. 

Moje záverečné poďakovanie patrí Pánu Bohu, že sme do-
stali takú možnosť – dar, tak nádherne umelecky duchovne 
prežiť nedeľný podvečer – spolu s našimi milovanými. Nie je 
to samozrejmosť.

V prípade, že ste nemohli vidieť náš koncert naživo, môžete 
tak urobiť nahliadnutím online záznamu na YouTube Farnosť 
Tvrdošín. 

Škola pre všetkých
Základná škola Márie Medvec-

kej v Tvrdošíne bola úspešná pri 
získavaní finančných prostriedkov 
z programu Európskej únie Eras-

mus+. Náš projekt – Škola pre všetkých získal financovanie v 
rámci Kľúčovej akcie 1 programu Erasmus+, výzva 2021: Krát-
kodobá vzdelávacia mobilita žiakov a zamestnancov v sektore 
školského vzdelávania. Vďaka financovaniu sa desať učiteľov 
školy zúčastnilo vzdelávacích kurzov v zahraničných organizá-
ciách a zvyšovali si svoje kompetencie v rôznych oblastiach vý-
chovy a vzdelávania.  Účasťou učiteľov na týchto vzdelávaniach 
očakávame stmelenie žiakov do spoločnej komunity rozvíjajúc 
ich kreativitu, komunikačné zručnosti, kooperáciu, tímovú 

náladu a akceptáciu kultúrnej a jazykovej rôznorodosti; zlep-
šenie spolupráce nielen žiakov, učiteľov a rodičov a zvládanie 
prípadných krízových situácií: rozvoj kreatívneho myslenia 
prostredníctvom tvorivých hier a aktivít s použitím IKT a za-
ktivizovanie žiakov a rozvíjanie schopností získavať poznatky 
vlastným skúmaním a ich verifikácia. V neposlednom rade aj 
motiváciu žiakov so ŠVVP vďaka inovatívnym metódam a for-
mám vzdelávania.
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Nové knihy v mestskej knižnici
Aj tento rok Mestská knižnica v Tvrdošíne - Medvedzí oboha-

tila svoju zbierku o ďalšie nové tituly. Vďaka „Fondu na podporu 
umenia“ sme cez projekt „Nové knihy pre všetkých čitateľov“ 
mohli zakúpiť desiatky nových titulov, ktoré sú v ponuke pre 
našich čitateľov.

Dotácia na knihy z „Fondu na podporu umenia“ činila 1800 
eur, spolufinancovalo ju aj mesto sumou 200 eur. Návštevníci 
knižnice sa môžu tešiť na rôzne tituly nielen z beletrie – 
krásnej literatúry pre dospelých, deti a mládež, ale taktiež 
na mnohé tituly z náučnej literatúry pre dospelých, deti 
a mládež. Školou-povinné deti si môžu siahnuť na knižky, ako 
„Fyzika na dvore“ alebo „Príbehy svetových vlajok: ilustrovaný 
sprievodca vlajkami celého sveta.“ Pre vášnivých záhradkárov 
bez záhradiek máme knihu „Permakultúra aj na mojom bal-
kóne,“ v ktorej zaručene nájdu rôzne užitočné tipy a triky pre 
dosiahnutie vlastnej balkónovej záhradky. Nezabudli sme ani 
na rodičov a vybrali pre nich príručku „Montessori pre bábät-
ká,“ knihu „Mamaveda – veľká kniha pre rodičov o tehotenstve, 
pôrode a starostlivosti o dieťa do troch rokov“, a tiež príručku 
„Ako prežiť školské roky“.  Z romantickej beletrie si čitatelia 
môžu vybrať medzi novinkami ako „Hora medzi nami,“ 
„Levanduľová záhrada, „Slnko v duši, nádej v tebe“  alebo 
„Chata pri jazere.“ Čitatelia obľubujúci slovenské dejiny si prídu 
na svoje pri knihách „Jedna svieca stačí,“ „999 Neobyčajné ženy 
z prvého židovského transportu zo Slovenska do Osvienčimu“ 
a „Vlastenci a hrdinovia – Slováci v prvom odboji.“ Pribudli 
nám i romány podľa skutočnej udalosti z lekárskeho prostredia 
„Bude to bolieť“ od Adama Kaya a „Z denníka záchranárky“ 
od slovenskej doktorky Táni Bulíkovej. Knihy „Zjednodušo-
vanie práce a života“ od Slováka Jána Košturiaka, či „Koučo-
vanie - krátko, jednoducho, účinne“ alebo „Koučovanie podľa 
pyramídy,“ oslovia nejedného (nádejného) manažéra či riaditeľa. 
Ak pracujete s ľuďmi, tak tieto knihy sú „must go“.Pre malých 
čitateľov máme knižky ako: „Pinky Bum“ od Daniela Heviera, 
„František z kompostu“ od Simony Čechovej, „Pre štipľavé lečo“ 
od autora zo susedných Čiech Jiřího Žáčeka. „Ako Fin zaplavil 
svet,“ „Malý NIEdnorožeč“ aj „Hádanky z abecedy“ zas potešia 
tých najmenších – škôlkarov a predškolákov. Nezabudli sme ani 
na mládež a z kategórie Young adult máme „Láska nemá vzorec“ 
od slovenskej autorky Silvie Demovičovej a „Žvačkový kráľ“ 
tiež od Slovenky Enji Rúčkovej.  Od zaharničných autoriek sú 
to, napr. knihy „Daj na mňa pozor,“ „Zlatko“ alebo „Ako som 
sa stala Milou“. A to nie je všetko! Všetky nové tituly nájdu naši 
čitatelia nielen na poličkách našej knižnice, ale predstavíme im 
ich aj na novovzniknutej facebookovej a instagramovej stránke 
Mestskej knižnice Tvrdošín.

Oravský mikrofón
20. ročník oravskej súťaže mladých moderátorov
Mladí moderátori z celého regiónu mali možnosť stretnúť 

sa v zaujímavej postupovej súťaži s názvom Oravský mikrofón 
2022, ktorá sa konala 20. októbra 2022 v mestskom kultúrnom 
stredisku v Medvedzí. Trinásť súťažiacich si v dvoch vekových 
kategóriách vyskúšalo svoje moderátorské schopnosti, v štyroch 
rôznych súťažných disciplínach. Ich výkony hodnotila  odborná 
porota zložená z profesionálnych moderátorov a redaktorov – 
Matúša Ružičku z Dolného Kubína, Michaely Pastorkovej zo 
Žiliny a Martiny Černekovej z Martina.

Po  n á ro č -
nom hodnotení 
určili víťazov: 
V prvej veko-
vej kategór i i 
(žiaci základ-
ných škôl)  na 
1. mieste Vik-
tória Kormaňá-
ková zo ZŠ s 
MŠ v Babíne, 
na  dvoch  2 . 
miestach  Na-
tália Sviteková 
a Simona Kur-
tulíková zo ZŠ 
s MŠ v Babí-
ne a na dvoch 
3 .  m i e s t a c h 
sa umiestnili 
Laura Štigová 
a Ján Bujna zo 
ZŠ P. Škrabáka 
v Dolnom Ku-
bíne.

V 2. vekovej 
kategórii (štu-
denti stredných 

škôl) získala 1. miesto Sára Djobeková zo SSŠ Educo Slanická 
osada v Námestove a na 2. mieste Liana Mišaniková zo ZŠ s 
MŠ v Babíne.

Víťazka v 2. vekovej kategórii Sára Djobeková získala záro-
veň i priamy postup a Liana Mišaniková postup s odporúčaním 
poroty na krajskú súťaž mladých moderátorov a redaktorov - 
Sárová Bystrica 2022, ktorá sa konala 3. novembra v Žiline. 
Regionálnu postupovú súťaž pripravilo Oravské kultúrne stre-
disko v Dolnom Kubíne v zriaďovateľskej pôsobnosti Žilinského 
samosprávneho kraja v spolupráci s Mestským kultúrnym stre-
diskom v Tvrdošíne.                                     Mária Janotíková

Erasmus, Macedonsko
V dňoch 26. - 30. septembra sme navštívili mestečko Mogila 

a Bitola v Severnom Macedónsku, jednu z krajín nášho Eras-
mus+ projektu, pod názvom „Not all classes‘ve walls“. 

Spoznali sme veľmi zaujímavú kultúru, chutné jedlá balkán-
skej kuchyne a milých ľudí, získali sme nových kamarátov aj 
z ďalších krajín - Bulharska, Rumunska, Talianska a Turecka. 
Absolvovali sme spoločné workshopy zamerané na recyklova-
nie rôznych materiálov, hlavne plastov. Tímy z jednotlivých 
krajín prezentovali, ako sa nakladá v ich krajine s plastovým 
odpadom, ako sa recykluje, prípadne zálohuje. V mnohom to 
boli pre nás zaujímavé zistenia. Spoločne sme vyrábali stoličku 

a stôl z použitých plastových fliaš, navštívili sme dielničku na 
recykláciu papiera, videli sme celý technologický postup re-
cyklácie a výroby krásnych grafík, ktoré tlačia na tento papier. 
Navštívili sme primátora mesta a porozprávali sme mu o na-
šom spoločnom projekte. Dva km od mesta Bitola sa nachádza 
archeologické nálezisko Heraclea Lyncestis, kde sú zachovalé 
nádherné podlahové mozaiky a rímsky amfiteáter. Navštívili 
sme národný park Pelister vyznačujúci sa jedinečným stromom 
pod názvom Molika, ako aj krásne mesto Ohrid a jeho kultúrne 
pamiatky - Samuelovu pevnosť, staroveké divadlo, kde prebie-
hali bitky gladiátorov, kostol sv. Jána v Kaleo, sv. Sofie, a veľké 
nádherné Ohridské jazero, ktoré sa rozprestiera na hranici Ma-
cedónska a Albánska. Sme radi, že sme mali možnosť nájsť si 
nových priateľov, spoznať nové kultúry a zlepšiť si komunikáciu 
v anglickom jazyku. Ďakujeme pani učiteľkám Kormaňákovej 
a Marasovej za túto možnosť a pomoc s projektom. 

                       Deniska, Sofia, Kristián a Juraj

Pre Gymnázium bronzové a strieborné ocenenia
Ak chce mladý človek získať významné ocenenie voj-

vodu z Edinburghu - DofE, musí na sebe vytrvalo praco-
vať 6-18 mesiacov a prekonať štyri výzvy. Rozvíjať svoj ta-
lent (zručnosť, športovať, angažovať sa ako dobrovoľník) 
a na záver zvládnuť dobrodružnú expedíciu s kamarátmi. 
Program plníme v našej škole už šiesty rok. Študentov celú 
dobu podporujú mentori jednotlivých oblastí, vyškolení vedúci 
programu aj „expedičáci“. Na záver získavajú úspešní absol-
venti medzinárodne uznávaný certifikát. Študentom Gymnázia 
Tvrdošín sa opäť darilo. Šesť bronzových a štyri strieborné oce-
nenia na slávnostnej ceremónii v Žiline potešili. Veľmi. Ideme 
ďalej, tento školský rok chceme siahnuť na „zlato“. 

Medzinárodná spolupráca 
obohatila obe strany

„Tož, vítejte u nás přatelé!”,takto žiakov z Oravy vítali 
“bratia” z Moravy. Udialo sa tak z príležitosti návštevy ZŠ M. 
Medveckej v ZŠ v obci Boršice, okres Uherské Hradište. Naša 
škola reagovala kladne na pozvanie z českej strany a žiačky z 8. 
ročníka našej školy sa 8.-11. decembra zúčastnili poznávacieho 
a vzdelávacieho pobytu na Morave.  

Možnosť prvýkrát sa zoznámiť na nás čakala hneď po prícho-
de vo štvrtok popoludní, kedy si žiaci spoločne zahrali bowling 
na miestnom ranči. V piatok bol pred nami dlhý, no krásny deň 
v novopostavenej obecnej škole, ktorú otvorili len začiatkom 
aktuálneho školského roka. Dievčatá mali možnosť nahliad-
nuť do novozriadených učební, zasúťažiť si v pre nás netradič-
ných športoch, vyskúšať si prácu s inovatívnymi pomôckami, 
či zažiť virtuálnu realitu. Vnemov a zážitkov vzniklo naozaj 
veľa. Všetko sme zakončili poznávacím výjazdom, ktorý si pre 
nás pripravili na záverečné sobotné dopoludnie. Navštívili sme 
významné pútnické miesto - baziliku Velehrad a neďaleké mú-
zeum sladkovodných rýb - Živá voda. 

Bodkou za celým výletom bol obed v škole pripravený sa-
motnými žiakmi v školskej kuchynke pod vedením ich pani 
učiteľky. Od prvej až do poslednej chvíle sme skutočne zažívali 
prijatie či už od vedenia školy, pedagógov, samotných žiakov 
alebo dokonca od vedenia obce, za čo vyslovujeme veľké ďaku-
jeme. Špeciálne poďakovanie patrí miestnemu pánovi farárovi 
za poskytnutie ubytovania, riaditeľovi školy za otvorenosť a 
učiteľovi angličtiny Radimovi za skvelú spoluprácu, komuni-
káciu, organizáciu, za všetko. 

A čo stálo za touto návštevou? 
Predchádzalo tomu nadviazanie vzťahov ešte v čase doznie-

vajúcej korona-krízy začiatkom tohto kalendárneho roku. Naše 
žiačky z 8A triedy mali túžbu v rámci mimoškolskej činnosti 
nadviazať kontakt z niekým zo zahraničia, a tak sme oslovili 
školu z moravského kraja. Ôsmačky (vtedy ešte siedmačky) 
predstavili našu školu žiakom z Boršic vo videu, na ktorom 
pracovali niekoľko týždňov. K tomu sme im “pribalili” aj kvíz 
a čakali na reakciu, ktorá sa dostavila a bola veľmi pozitívna. 
Žiaci z Boršic nám takisto vo svojom mimoškolskom čase pri-
pravili informačné video, prezentáciu, či kvíz. Ďalej sme sa na 
diaľku spoznávali tvorbou projektov o krajoch, z ktorých po-
chádzame. (Za zmienku stojí, že napriek jazykovej blízkosti deti 
vo videách rozprávali po anglicky. Na to sa však pri reálnom 
stretnutí veľmi rýchlo zabudlo a jedny druhých učili říkat po 
česky a na druhú stranu niečo povedať po slovensky.) Napokon 
nás začiatkom novembra pozvali na návštevu do ich novopo-
stavenej školy, na čo naša škola zareagovala kladne. Takto sa 
nám podarilo zrealizovať vyššie opísanú návštevu, pri ktorej 
sme pozvanie navštíviť nás českým kolegom opätovali. Z reak-
cie sa nádejame, že by nás v priebehu druhého polroku mohli 
navštíviť, na čo sa už teraz veľmi tešíme. 

Najlepší na Slovensku
Gymnázium Tvrdošín, ani najstaršie, ani najväčšie gymná-

zium na Orave. Napriek tomu s úžasnými žiakmi. Na XXX. 
ročníku dejepisnej súťaže pre študentov gymnázií z Českej re-
publiky a Slovenska 

Matúš, Slávka a Samko spomedzi 300 česko-slovenských 
gymnázií skončili na šiestom mieste a zo všetkých slovenských 
gymnázií boli najlepší.

Retro deň
Ak chceme poznať svoju budúcnosť, najskôr musíme 

poznať svoju minulosť – bez hrdej minulosti niet krásnej 
budúcnosti. Žijeme v unáhlenej dobe moderných techno-
lógií a technických vymožeností, a tak je vzácne vrátiť sa 
aspoň pomyslene do čias bez mobilov, internetu, sociálnych 
sietí, keď ľudia k sebe mali akosi bližšie. 

Retro deň (20. októbra) sa v ZŠ M. Medveckej niesol 
v duchu návratu do čias mladosti našich rodičov i starých 
rodičov. Učitelia, zamestnanci našej školičky a väčšina žia-
kov sa zaodela so pestrofarebných šiat, v školskom rozhlase 
zneli známe evergreeny a každý sa mohol vrátiť v čase pred 
niekoľko desaťročí aj na retro výstave v klubovni školy.

No nielen oblečenie bolo v tento deň nosným prvkom. 
Učitelia pripomenuli svojim žiakom, ako prebiehal vyučo-
vací proces kedysi. Mnohí si vyskúšali sedenie na hodine 
s rukami za chrbtom, prechádzanie sa dookola cez veľkú 
prestávku s desiatou v ruke, či vetranie prázdnych tried 
týždenníkmi. Dozvedeli sa niečo o pionierskej rovnošate, 
či o tom, ako ich rodičia či starí rodičia cvičili spartaki-
ádu. Najstarší žiaci naučili najmladších žiakov staré hry, 
ktoré sa hrávali cez prestávku: „skákanie cez gumu“ a hru 
„Panák“. Tí, ktorí nabrali odvahu a prihlásili sa do súťaže, 
súťažili v skladaní „Rubikovej kocky“ a v „Navíjaní Joja“.

Každá trieda navštívila výstavku, kde okrem tradič-
ných kuchynských pomocníkov mali možnosť vidieť staré 
hračky, učebnice, oblečenie. Najviac ich ale zaujali staré 
telefóny na vytáčanie, kamery, gramofóny s platňami, kto-
ré mali možnosť si vypočuť, či pozeranie rozprávky cez 
diapozitívy. Peniaze, ktorými sa platilo v 80-tych rokoch 
minulého storočia či „bony“ z Tuzexu. Zbierky obrázkov, 
známok, či pamätníky, ktoré boli neodmysliteľnou súčasťou 
každého dospievajúceho žiaka. Pre žiakov sme si pripravi-
li aj aktivity, kde na základe toho, ako veci vyzerali, mali 
uhádnuť, na čo sa používali. Priraďovali k predmetom ich 
správne názvy a teraz už vedia, čo sú jarmilky, pigľajs či 
fertucha a verzatilka. A na záver každý žiak dostal niečo 
z minulostí – žuvačku Pedro. Nie všetko, čo zostalo, už len 
v našich spomienkach nás - skôr narodených bolo zlé, patrí 
do zabudnutia a už sa nehodí. Možno by sme mali niektoré 
veci „oprášiť“ a „vrátiť“ do života. Medzi inými možno aj 
menej egoizmu, viac tolerancie, empatie. Veríme však, že 
tak, ako móda v oblečení sa po čase vracia, len sa menia 
materiály, tak sa vrátia aj mnohé správne postoje a výchov-
ne metódy, len s inými ľuďmi.

Veľký úspech Súkromnej ZUŠ Medvedzie
Dňa 23. novembra sa konala celoslovenská súťaž „Čarovná 

Flauta 2022» pod záštitou Ministerstva školstva, vedy, výskumu 
a športu Slovenskej republiky a ZUŠ Nižná. Žiačka Simonka 
Gerčáková pod vedením Mgr.Viliama Janíka získala 2. miesto 
v 1. kategórii v hre na zobcovej flaute. Gratulujeme a želáme 
veľa ďalších úspechov. 

Martin Rosina, Dis. art.,riaditeľ školy



Mikuláš v našom meste
Aj tento rok sme si všetci sprítomnili štedrého, láskavého 

Mikuláša, ktorý vykonal veľa dobrého pre chudobných a ne-
šťastných. Ak niektorá z týchto myšlienok v nás pretrvá, tradí-
cia má zmysel. 

Pracovníci z centra voľného času navštívili večer 5. decembra 
desiatky rodín v našom meste, aby deťom odovzdali sladké dar-
čeky. Ráno 6. decembra zavítali do našich materských škôlok v 
Medvedzí a v Krásnej Hôrke, a tiež do jaslí Slniečka v Tvrdošíne.

Popoludní sa Mikuláš so svojou družinou premiestnil na Tro-
jičné námestie, kde všetky deti privítala Snehová víla. 

Snehová víla letela pomedzi snehové vločky a hľadala si 
miesto, ktoré by mohla nazvať domovom. Ozývalo sa povetrím. 
Ladne sa vznáša aj ponad naše mesto, preletela cez hustý tma-
vý les a vrcholy zasnežených hôr. V tichu obláčikov zbadala pri 
kostole deti, ako poskakujú a netrpezlivo čakajú na niekoho, kto 
ich dnes príde navštíviť. Snehová víla sa musí pridať k vám, aby 
mohla vdýchnuť iskru do detských očí a priniesť tajomné čaro, až 
kým nenastane čas a deti sa dočkajú svojich túžob, ozval sa lad-
ný hlas. Pre Snehovú vílu to bude ten najkrajší vianočný darček. 

Tentoraz prišla Mikuláša sprevádzať aj Snehová víla, ktorá 
spolu aj s deťmi na jeho príchod čakala pod vianočným strom-
čekom.

Čakanie na jeho príchod spríjemnili svojim vystúpením deti 
centra voľného času a materskej školy. Zahanbiť sa nedali ani 
ďalšie deti, ktoré za recitovanie básničky, či zaspievanie pesnič-
ky dostali sladkú odmenu. Každé dieťa od Mikuláška dostalo 
sladký darček, dospelí sa mohli zohriať primátorskym punčom 
a sladkým koláčikom, ktoré boli z láskou pečené a pripravova-
né pracovníkmi mesta. Tiež ďakujeme p. Milanovi Kovalikovi, 
ktorý na pečenie prispel materiálom podľa receptúry.
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Jablkové vianočné perníky
Jablkové perníky sú receptom pre tých, ktorí radi využijú 

potraviny do poslednej omrvinky. Sú aj pre tých, ktorí neradi 
vážia a merajú suroviny. A v neposlednom rade sú pre všetky 
deti a všetkých dospelých, ktorí majú radi perníky, vôňu ško-
rice, mäkké medovníčky alebo proste len nejakú dobrotu pod 
zub. Upečte si ich napríklad už tento víkend. Lebo perníková 
sezóna môže trvať celý rok. Potrebujeme: 2 celé vajcia, 4 PL 
tekutého medu, 4 PL trstinového cukru, 5 PL oleja neutrálnej 
chuti (napr. slnečnicový), 5 PL zvyšku po odšťavení jabĺk (od-
šťavená dužina), 15 PL pšeničnej hladkej múky, 12 PL ražnej 
hladkej múky, 1 ČL kypriaceho prášku, 1 ČL sódy  bikarbóny, 
2 ČL perníkového korenia (bez kypridla), vajce na potieranie, 
rôzne semiačka na ozdobenie

 Ako na to? Vaj-
cia, med a trstinový 
cukor dáme do misky 
a metličkou ich vy-
šľaháme, kým sa cu-
kor nerozpustí. Potom 
pridáme olej a jablko-
vú odšťavenú dužinu 
a premiešame do hus-
tej kaše. Oba druhy 
múky, sódu bikarbó-
nu, kypriaci prášok 
a perníkové korenie 
preosejeme a postup-
ne ich primiešavame 

do vajíčkovo – medovej zmesi. Zo všetkých surovín vymiesime 
na pomúčenej doske cesto, ktoré zabalíme do potravinárskej fólie 
a necháme ho v chladničke dve hodiny (ideálne však cez noc) od-
počinúť. Vychladené a stuhnuté cesto vyvaľkáme na pomúčenej 
doske na pol centimetrový plát a vykrajujeme rôzne tvary. Tie 
kladieme na plech vystlaný papierom na pečenie. Na povrch per-
níčkov vtlačíme semiačka a dáme ich piecť do rozohriatej rúry 
na 180 stupňov na 10-12 minút. Čas pečenia závisí od veľkosti 
vykrojených perníkov, väčšie pečieme dlhšie, menším stačí 10 
minút. Upečené perníčky ešte za horúca potrieme rozšľahaným 
vajíčkom a necháme ho na nich zaschnúť. Jablkové perníky sú 
hneď po dopečení mäkké – aj vďaka jabĺčkam. Je však dôležité 
nepiecť ich dlhšie, než odporúčame.

Vianočné zvyky a tradície pri Štedrej večeri
S vianočnými sviatkami sa spája množstvo vianoč-

ných tradícii a zvykov, ktoré väčšina ľudí dodržiava 
dodnes. Nenájdeme azda ani jednu rodinu, ktorá by as-
poň jeden z vianočných zvykov nedodržiavala. Tradície 
sa jemne líšia v závislosti od regiónu, hovorí sa: ,,Iný 
kraj, iný mrav.“ Majú niektoré z nasledujúcich vianoč-
ných tradícií  miesto pri vašom štedrovečernom stole?

Šupina z kapra
Známym zvykom vo všetkých regiónoch Slovenska je vložiť 

pod obrus na štedrovečernom stole šupinu z kapra. Tá symbo-
lizuje peniaze a hojnosť a zabezpečuje, aby vám nasledujúci 
rok nechýbali peniaze. Niektorí ľudia si zvyknú šupinu z kapra 
vkladať aj do peňaženky.

Hádzanie orechov
Rovnako veľmi rozšíreným vianočným zvykom je hádzanie 

orechov do rohov izieb. Daný zvyk symbolizuje hojnosť v ro-
dine po celý rok.

Cesnak, med a oblátka
Oblátka potretá cesnakom a medom je azda to najtradičnejšie 

pri štedrej večeri. Cesnak nám má zabezpečiť zdravie po celý 
rok a med to, aby sme boli dobrí ,,ako med“.

Medový krížik na čelo
Rovnako ako pri oblátke s medom a cesnakom, aj medový 

krížik na čele symbolizuje zdravie, pokoru a dobrotu. Podľa 
tradície namočí matka strúčik cesnaku do medu a na čelách 
ostatných členov rodiny urobí krížik.

Krájanie jablka
Pred štedrou večerou sa tradične krája jabĺčko na polovicu. 

Pokiaľ sa v strede jabĺčka vytvorí hviezda, znamená to, že čle-
novia rodiny budú zdraví. Pokiaľ sa však na jabĺčku vytvorí 
krížik, rodinu postretne choroba alebo smrť.

Tanier navyše
Pri prestieraní štedrovečerného stola sa zvykne prestrieť je-

den tanier s príborom navyše. Tento tanier je podľa zvyklostí 
prestretý pre náhodných pocestných. V niektorých slovenských 
rodinách prestierajú tanier navyše pre zosnulých členov rodiny.

Ostrý prípitok
Táto tradícia je bezpochyby jednou z najobľúbenejších. Pred 

samotnou štedrou večerou sa zvykne naliať prípitok, ktorý po-
zostáva z tvrdého alkoholu.

Pôst
Na Štedrý deň by sa mal podľa tradície dodržiavať pôst. Ten 

by mal trvať do východu prvej hviezdy na oblohe. Pôst symbo-
lizuje prípravu na príchod Ježiša Krista.

Zákaz odbiehania od štedrovečerného stola
Matka rodiny by nemala od štedrovečerného stola odbiehať. 

Všetko, čo je potrebné, by malo byť na stole prichystané vopred. 
Ak treba predsa len ešte niečo priniesť, vstať od stola by mal 
iný člen rodiny, nie matka.

Zapálená svieca na stole
Na štedrovečernom stole by mala horieť svieca, ktorá je sym-

bolom Vianoc. Veriace rodiny si chodia do kostola pre Betle-
hemske svetlo, ktoré im na svieci horí.

Modlitba
Keďže Vianoce sú kresťanským sviatkom, pri štedrovečer-

nom stole by nemala chýbať modlitba. Pred štedrou večerou sa 
zvyknú modliť aj rodiny, ktoré sa bežne nemodlia.

Vianočné trhy
Opäť je tu čas vianočný. Pre spríjemnenie predvianočných 

dní žiaci, učitelia a rodičia pripravili pre širokú verejnosť tra-
dičné vianočné trhy, ktoré sa konali 16. decembra v ZŠ Márie 
Medveckej. 

Tradičné vianočné cukrovinky, údené ryby, vianočné ozdo-
by a dekorácie, ale aj knihy prilákali množstvo ľudí, ktorí prišli 
medzi nás, aby si nakúpili milé drobnosti a strávili príjemný 
čas so svojimi deťmi a známymi. Ďakujeme všetkým, ktorí ste 
akýmkoľvek spôsobom pomohli pri príprave trhov, ale aj tým, 
ktorí ste prišli medzi nás. Tešíme sa na milé stretnutie o rok.

Pre všetkých v nebi
Deti, najčistejšie a najúprimnejšie duše, spolu s rodičmi ve-

novali malú chvíľu spomienke tým, ktorým plameň na sviečke 
života už dávno zhasol. Mesto a Centrum voľného času zorga-
nizovali ďalší ročník spomienkového lampiónového sprievodu 
s názvom Pre všetkých v nebi, ktorého sa zúčastnila viac ako 
stovka nielen našich najmenších. Položením kvetov, zapálením 
sviečok a spoločnou modlitbou pri centrálnom kríži v tvrdo-

šínskom cintoríne všetci prítomní vzdali česť pamiatke našim 
blízkym, ktorých prítomnosť sa rozplynula v čase, no navždy 
ostane v srdciach ako spomienka.

Vianočné vystúpenie
Dňa 14. decembra sa v MSKS v Medvedzí uskutočnilo via-

nočné vystúpenie detí z Centra voľného času pod názvom Ča-
rovná chvíľka. V programe sa predstavili malí aj veľkí tanečníci 

a speváci z krúžku Tvorivý ateliérik. Spoločne s pozvanými 
rodičmi, starými rodičmi a priateľmi sme si vychutnali čarov-
nú chvíľku vianočnej nálady a prežili sme radosť z vystúpenia 
všetkých detí. Všetci sme sa ponúkli vianočným punčíkom a 
koláčikmi, ktoré pripravil kolektív CVČ. Ďakujeme vám za vašu 
podporu a želáme vám krásne sviatky a

šťastný nový rok 2023.                                 Kolektív CVČ

Môj prvý koncert, moja prvá výstava
Každý rok (s výnimkou pandémie) sa naši prváčikovia pred-

stavili divákom svojimi prvými nacvičenými skladbičkami. 
Zabojujú s trémou, ale potešia divákov, rodičov, no najmä nás 
pedagógov. Tento rok máme v prvom ročníku 41 žiakov z Tvr-

došína, Zuberca a Liesku, čo je nádherné číslo. Odmenou pre 
našich malých umelcov v hudobnom aj výtvarnom odbore bola 
pripravená sladkosť a malá pozornosť, fotorámik s fotografiou 
priamo z koncertu a výstavy prác našich žiakov. Ďakujeme za 
podporu všetkým rodičom.

Dobrý anjel
Aj v našom meste sa našiel dobrý anjel. 

Aj keď jeho skromnosť sa nedá popísať, 
dokonca nechcel  byť vôbec zviditeľnený. 
Nám to však nedalo. Nie je to po prvý raz, 
keď na úrad prišiel ten istý pán, ktorý chcel 
darovať finančnú pomoc rodinám, ktoré to 
najviac potrebujú. Áno, financie išli tam, 
kde to naozaj pomohlo. Takto oficiálne ďa-
kujeme dobrému anjelovi v našom meste.    

Vianočný koncert
Nádherné obdobie adventu naši kolegovia, žiaci prinášajú ra-

dosť vám, našim divákom a poslucháčom na našich vianočných 
koncertoch – na každom pracovisku: v Tvrdošíne, v Zuberci 
a Liesku. V Tvrdošíne 13. decembra v priestoroch MsKS v Med-
vedzí sa uskutočnil prvý Vianočný koncert. V Liesku v našom 

elokovanom pracovisku sa dňa 15.decembra uskutočnil druhý 
Vianočný koncert. Prekrásne vianočné koledy v prevedení na-
šich žiakov, učiteľov ste si mohli pozrieť aj v online prenose na 
facebooku. Tretí Vianočný koncert plánovaný na 21. decembra 
v Zuberci, kde máme tiež elokované pracovisko, sme museli pre-
sunúť na január 2023 z dôvodu chrípkových prázdnin. Ďakujeme 
všetkým rodičom, priateľom a priaznivcom umenia.
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Sobáše

Narodili sa
August

Ema Kuloštiaková
Martina Krivošová
Mateo Galčák

September 
Eliška Vlochová
Jozef Joshua Jurinec
Hugo Gelčinský
Sofia Balúnová
Nela Balúnová
Ema Hlavajová

Október
Aneta Feriancová
Tomáš Duda

Natália Hurťáková
Nina Bakaľová
Mariána Vavreková
Ria Kokošková
Šimon Kozáček
Samuel Kočíšek
Lia Garabášová
Natalia Maria Anthony
Filip Vrana
Matej Chudý

November
Dominik Kubala
Agáta Šafrová
Terézia Matejková
Erik Markusek
Nela Kozáková

 6.  8. Lucia Paľová – Andrej Petričko
 12.  8. Daniela Žáková – Ing. Jaroslav Rakyta
 13.  8. Michaela Floreková – Marcel Hojo
 13.  8. Klaudia Glončáková – Rastislav Precner
 20.  8. Erika Piknová – Patrik Badáň
 26.  8. Natália Slovíková – Ivan Hochholzer
 2.  9. Nikola Kadašiová – Jakub Jurčík
 3.  9. Andrea Hradská – Erik Svetlák
 3.  9. Mgr. Martina Djubašáková – Ing. Andrej Harmata
 3.  9. Monika Balleková – Andrej Florek
 8.  9. Mgr. Andrea Mäsárošová – Matúš Jančo
 9.  9. Anna Jašová – Vladimír Podstrelený
 10.  9. Beáta Kormaňáková – Peter Medvecký
 10.  9. Natália Medvecká – Peter Šikyňa
 10.  9. Katarína Piknová – Roman Kulaš
 10.  9. Romana Jackulíková – Juraj Petrovič
 15.  9. Michaela Drndášová – Erik Chudý
 17.  9. Ing. Veronika Juricová – Ing. Henrich Gerát
 17.  9. Ján Šimkovič – Erika Salusová
 23.  9. Michaela Furdeková – Tomáš Kordiak
 24.  9. Ivana Škumátová – Lukáš Mareček
 24.  9. Aneta Litviaková – Ing. Anton Šipoš
 1.  10. MUDr. Eva Kudlačáková – Ing. Peter Tóth
 8.  10. Veronika Kordiaková – Ing. Daniel Javorský
 18.  10. Nikoleta Kovaliková – Lukáš Feranec
 27.  10. Ivana Kubicová – Lukáš Jurina
 27.  10. Agáta Rajmanová – Ing. František Gesce
 4.  11. Mária Hvizdáková – Bohumír Kobyľák
 11.  11. Martina Baránková – Martin Krúpa
 19.  11. Miroslava Piknová – Martin Šavol
 9.  12. Silvia Rumlová – Martin Bača

 

 11.  8.  Helena Stopková  94-ročná
 11.  8.  Mária Kristofčáková  78-ročná
 17.  8.  Ján Kokoška 72-ročný
 19.  8.  Pavol Kasák  32-ročný
 22.  8.  Karol Krilek  63-ročný
 24.  8.  Martin Fukas  37-ročný
 4.  9.  Ľudovít Kiš  74-ročný
 7.  9.  Paulína Loneková  91-ročná
 14.  9.  Jozef Paniak  59-ročný
 14.  9.  Eva Javorková  59-ročná
 15.  9.  Mária Ondríková  71-ročná
 16.  9.  Matúš Breza  38-ročný
 26.  9.  Peter Šuttý  70-ročný
 27.  9.  Mária Ferenčíková  93-ročná
 3.  11.  Štefan Ferenčík  84-ročný
 5.  11.  Anton Harvan  47-ročný
 6.  11.  Matilda Abaffyová  79-ročná
 8.  11.  Anton Hlaváčik  72-ročný
 14.  11.  Jozef Smoleň  60-ročný
 22.  11.  Margita Bebejová  75-ročná
 24.  11.  Pavol Novák  71-ročný
 28.  11.  Vladimír Pallo  76-ročný

Odišli z našich  radov

Poďakovanie
Spomienka

Spomienka

Burza zberateľov
Vo Veľkej sále v Tvrdošíne sa v nedeľu 23. októbra v do-

poludňajších hodinách po dvoch rokoch uskutočnila 28. burza 
zberateľov.

Najviac zberateľov bolo z okresov Bratislava, Prievidza, Ru-
žomberok, Žilina, Považská Bystrica, Liptovský Mikuláš, Dol-
ný Kubín, Poprad a domácich z Námestova, Nižnej, Trstenej a 
Tvrdošína. Minútou ticha si uctili pamiatku ôsmich zosnulých 
priateľov - zberateľov, ktorých fotografie boli pri zapálených 
sviečkach na osobitnom stole. Maximálna spokojnosť bola na 
strane kupujúcich aj predávajúcich. Na tejto vydarenej akcii sa 
zúčastnilo okolo 80 návštevníkov.                               

Už teraz sa všetci tešia na stretnutie o rok.

Deň červených makov
V mestskom parku sa v piatok 11. novembra uskutočnil piet-

ny akt pri príležitosti Dňa vojnových veteránov a ukončenia I. 
svetovej vojny.

Zúčastnili sa ho predstavitelia mesta, zástupcovia armád a 
študenti našich škôl.

Kostolné zvony o 11.11 hod. zvonili na počesť padlým. Potom 
zaznela slovenská hymna. Mgr. Jaroslav Broz prečítal báseň „In 
Flanders fields“ (doslova „V poliach Flámska“), ktorú v roku 
1915 napísal kanadský chirurg John McCrae. Potom odzneli 
príhovory primátora Ivana Šašku a Bernarda Adámusa, ktorí 
pripomenuli dôvod a zmysel tejto spomienky. Vojaci položili k 
pamätníku veniec z červených makov. Deň vojnových veteránov 
alebo Deň veteránov alebo aj Deň červených makov  je pamät-
ný deň venovaný pamiatke vojnových veteránov. Pripomína sa 
celosvetovo 11. novembra. Pripomíname si ním hrdinstvo ľudí, 
ktorí padli na bojiskách svetových vojen za slobodu a mier. 
Symbolom sa stal  kvet červeného maku, ako obraz krviprelie-
vania na bojiskách a zvonenie zvonu mieru v meste Rovereto /
Taliansko/ v tento deň a túto hodinu.

11. november bol vybraný symbolicky, pretože tento deň roku 
1918, vo vlakovom vozni v Le Francport pri severofrancúzskom 
meste Compiègne podpísali prímerie Spojenci a Nemecko, čím 
sa na západnom fronte ukončili boje 1. svetovej vojny. Hlavnými 
signatármi prímeria boli vrchný veliteľ spojeneckých síl maršal 
Ferdinand Foch a nemecký zástupca Matthias Erzberger. Druhá 
nedeľa v novembri, najbližšia 11. novembru je Dňom spomie-
nok na veteránov.

Kvapka, čo zachráni život
Základná škola M. Medveckej a MS SČK v Tvrdošíne - Med-

vedzí v spolupráci s NTS v Martine každoročne organizujú Štu-
dentskú kvapku krvi. Hoci názov hovorí o študentoch, do daro-
vania sa zapojili aj mnohí pedagógovia, pracovníci mestského 
úradu a záchranných zložiek z nášho mesta. Medzi študentami 
sa našli aj prvodarcovia, ktorí poctivo vypĺňali potrebné formu-
láre, či dotazník o zdravotnom stave a neskôr hrdinsky nastavili 
ruku na odber najvzácnejšej tekutiny. Odber sa uskutočnil 18. 
novembra 2022 v priestoroch klubovne ZŠ M. Medveckej na 
prízemí. Tentoraz prišlo na odber krvi 41 darcov, z toho bolo 
15 prvodarcov. Spolužiačky Vanesa a Barbora z Gymnázia sa 
rozhodli darovať krv, aby pomohli druhým: „Nikdy nevieme, 
kedy ju budeme potrebovať my. Dnes, keď môžeme, pomôžeme 
my iným a možno sa nám to niekedy vráti.“ Ďakujeme všetkým, 
ktorí prišli a darovali túto vzácnu tekutinu.

Najkrajšia tekvička

Na Trojičnom námestí sa 16. októbra konala výstava tekvíc a 
súťažilo sa aj o najkrajšiu tekvičku v dvoch kategóriách, a to ako 
jednotlivec a skupina. Odbornou porotou boli všetci zúčastnení.

Vyhodnotenie súťaže
Kategória „Jednotlivec“: 1. miesto: Vaneska Vojteková, 2. 

miesto: Nelka Letrichová, 3. miesto: Adelka Gostíková.
Kategória „Skupina“: 1. miesto: MŠ Medvedzie 138 Rybičky 

a Lienky, 2. miesto: MŠ Oravské nábrežie. 

Dňa 29. novembra sme si pripomenu-
li piate výročie, ako nás navždy opustil 
milovaný manžel, ocko, starý a prastarý 
ocko Peter Gregor z Tvrdošína. Vy, 
ktorí ste ho poznali, venujte mu tichú 
spomienku a modlitbu.

S láskou a úctou spomínajú manžel-
ka, syn a dcéry s rodinami.

S tichou spomienkou ku hrobu 
chodíme, pri plameni sviečok na Teba 
myslíme.

Osud Ti nedoprial s nami dlhšie byť, 
no v našich srdciach budeš navždy žiť.

Dňa 12. januára uplynie rok, ako nás 
nečakane a bez rozlúčkyopustil manžel 
a drahý milovaný otec Cyril Poláčik.

Tí, ktorí ste ho poznali, venujte mu spolu s nami ti-
chú spomienku a modlitbu.   S láskou smútiaca rodina.

Tých, ktorých milujeme neodchádza-
jú, žijú v našich srdciach každý deň.

Dňa 15. októbra sme si pripomenuli 
5. výročie úmrtia našej milovanej, dra-
hej mamičky, starkej a prastarkej Márie 
Vokálovej z Tvrdošína.

S láskou spomínajú dcéry s rodi-
nami.

Termálne kúpaliská Oravice
Prevádzková doba počas vianočných sviatkov

Zatvorené dňa:  24. 12. 2022
Otvorené v dňoch:   25. 12. – 30. 12. 2022 v čase od 1100 - 2000 
Otvorené dňa:           31. 12. 2022   v čase od 1100 - 1900 
Otvorené dňa :            1.   1. 2023   v čase od 1100  2000

Mestská plaváreň Tvrdošín 
Prevádzková doba počas vianočných sviatkov
Zatvorené v dňoch:  23. 12. – 27. 12. 2022

Otvorené v dňoch:   28. 12. – 30. 12. 2022 v čase od 1400- 2000

Welnes: sauny fínska, parná a infra sauna otvorené podľa 
požiadavky (vstup min.4osoby)

Zatvorené v dňoch:  31. 12. -  1. 1. 2023
Otvorené v dňoch :   2. 1. – 5. 1. 2023 v čase od 1400- 2000

Welnes: sauny fínska, parná a infra sauna otvorené podľa 
požiadavky(vstup min.4osoby)

Zatvorené v dňoch:   6. 1. – 8. 1. 2023
Od 9. 1. 2023 otvorené podľa stáleho rozvrhu

Katarínske posedenie 
Predvianočná atmosféra je už v plnom prúde.
Seniori z nášho mesta neustále dokazujú, že si ctia tradície 

a že sa vedie dobre zabaviť. V mestskom kultúrnom stredisku 
prežili spolu pekné chvíle pri výbornej hudbe a dobrom jedle.  

Klub dôchodcov Nádej a Skalka sa tradične pred Vianocami 
stretávajú v hojnom počte a vo výbornej predvianočnej nálade.



Víťazstvo mladších aj starších žiakov na Junior cupe
Naši mladí futbalisti si priniesli na Junior cup v Mútnom 

výbornú športovú formu a odniesli si niekoľko ocenení. Mlad-
ší žiaci U13 na turnaji porazili postupne Zuberec 2:1, Kysucký 
Lieskovec 4:0, Or. Polhoru 2:0 a Or. Veselé 4:0.

Vo finále nedali šancu Oravskej Lesnej a po víťazstve 3:0 sa 
stali víťazmi celého turnaja. Najlepší vyhodnotený hráč celé-
ho turnaja bol Gerard Karas. Starší žiaci U15 na turnaji taktiež 
získali 1. miesto. Výsledky v skupine: Tvrdošín-Zuberec 3:0, 
Tvrdošín-Zákamenné 7:0, Tvrdošín-Bobrov 0:0, Tvrdošín-O. 
Veselé 3:0, Tvrdošín-O. Veselé 3:0, Finále: Tvrdošín-Or. Jase-
nica 3:0. Najlepší hráč turnaja: Martin Kormančík. Chlapcom 
ďakujeme za výborné výkony a reprezentáciu.
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Mestský šachový klub Tvrdošín
V súťažnom ročníku 2022/23 Mestský šachový klub (ďalej 

len MŠK) Tvrdošín naďalej hrá 4. ligu sk. C12, čo je súťaž me-
dzi družstvami Oravy a Liptova. Táto súťaž sa hrá systémom 
jeseň – jar.

V súťažnom ročníku 2021/22 sme túto súťaž vyhrali s dvoj-
bodovým náskokom pred ŠK PrintArt Ružomberok a trojbodo-
vým pred OŠK Lisková. A vybojovali sme si právo postupu do 
3. ligy sk. C. pre súťažný ročník 2022/23, čo je súťaž v rámci 
Žilinského kraja. Tieto súťaže sa hrajú systémom jeseň – jar.  
Hrajú sa na 8-ich šachovniciach. Toto právo postupu sme ne-
využili a ostali sme v 4. lige.

MŠK Tvrdošín sa v súťaží darí. Prvé tri zápasy vyhral. V 1. 
kole privítal na domácej pôde hráčov z KTK L. Mikuláš a po 
tuhom boji tesne vyhral 4,5:3,5. V 2. kole cestoval do D. Kubína 
– Bziny B a v oravskom derby MŠK bol úspešný a vyhral 5:3. 
V 3. kole zvíťazil na domácej pôde s ŠKM L. Hrádok B  5,5:2,5. 
V 4. kole MŠK mal hrať doma s ŠK PrinArt  Ružomberok. Tento 
zápas sa nehral. Ružomberok k nám neprišiel a zápas bol prelo-
žený na 21.1.2023. Piate kolo sa bude hrať až v novom roku, a to 
8.1.2023. V tomto kole MŠK Tvrdošín cestuje do OŠK v Lisko-
vej. OŠK Lisková je po jesennej časti na prvom mieste s plným 
bodovým ziskom 12 bodov. MŠK Tvrdošín je na 2. mieste so 
ziskom 9 bodov, čo je tiež plný bodový zisk, ale z troch zápa-
sov. Na treťom mieste sú so siedmimi bodmi Mr. Dvorský L. 
Sliače. Štvrté sú ŠO Lúčky Kúpele so ziskom 6-ich bodov pred 
ŠK Bziny B, ale iba o skóre. MŠK Tvrdošín hrá svoje zápasy v 
MsKS Medvedzie, kde má vytvorené veľmi dobré podmienky, 
za čo patrí poďakovanie MsKS a vedeniu mesta, a hlavne pri-
mátorovi mesta.                                            František Medvecký

Plavecká tradícia pokračuje 
vo farbách Tvrdošína

Mestský plavecký klub Tvrdošín pokračuje ako nasledov-
ník nemalých úspechov z čias športového klubu plávania v 
Nižnej. Skladba trénerov a funkcionárov je tvorená z odcho-
vancov – plavcov alebo priamo z niekdajších trénerských 
velikánov. Klub vznikol v roku 2019 a ihneď bol konfronto-
vaný viacerými skutočnosťami aktuálnej doby. Pandémiou 
nevynímajúc. 

Podstatou fungovania je dosahovanie športových výsled-
kov, s čím je spojená maximálna snaha rodičov a trénerov. 
MPK Tvrdošín ako nováčik v rámci Slovenskej plaveckej 
federácie postupne naberá na sile, rozširuje členskú základ-
ňu a patrične sa začína presadzovať v daných vekových ka-
tegóriách.

Tento rok sme sa plavci zúčastnili už 4 pretekov na Sloven-
sku a vyskúšali si aj 50 metrový bazén v Poprade. V rámci 
výsledkového servisu vám prinášame umiestnenia na ostat-
ných dvoch plaveckých podujatiach: Memoriál Jozefa Balaža 
v Spišškej Novej Vsi a 4. kolo Slovenského pohára stredoslo-
venskej a východoslovenskej oblasti v Dolnom Kubíne. 

Memoriál Jozef Baláža, Spišská Nová Ves
26. novembra 2022
4 x striebro
Michal Žuffa, 25m a 50m voľný spôsob, 25 znak/kat.8-roční
Samuel Slovík, 50m znak /kat.10-roční
2 x bronz
Samuel Slovík, 100m motýlik /kat.10-roční
Stanislav Gavula, 100m polohové preteky /kat.9-roční
4. kolo Slovenského pohára Stredoslovenskej a Východo-

slovenskej oblasti, 
10. decembra 2022 Dolný Kubín
Výsledky: 
2 x zlato
Dominika Kubinčáková - 100m motýlik, 200 polohové pre-

teky/ kat.9-roční
5 x striebro
Michal Žuffa, 25m voľný spôsob, 25 znak /kat.8-roční
Dominika Kubinčáková, 100m a 200m voľný spôsob, 100m 

znak /kat.9-roční
8 x bronz
Michal Žuffa, 25m prsia/kat. 8-roční
Dominika Kubinčáková, 100m prsia / kat.9-roční
Stanislav Gavula, 50m voľný spôsob, 50m znak, 100m polo-

hové preteky/kat.9-roční
Samuel Slovík, 100m motýlik, 200 m polohové preteky / 

kat. 10-roční
Michael Vrobel, 200 voľný spôsob
Klub MPK Tvrdošín je na úplnom začiatku, avšak s jasným 

cieľom. Prvé úspechy sa pomalinky začínajú „ligotať“.   (tb)

Tréneri v škole
V priebehu školského roka 2022/23 sa ZŠ Márie Medveckej 

zapojila do projektu ,,Tréneri v škole“. Projekt je určený pre 
žiakov 1. stupňa. Tí sa hravou formou zoznamujú s rôznymi 
druhmi športov prostredníctvom externých trénerov. Na hodi-
nách TSV využívajú rozmanité náčinie – lopty rôznych veľkostí, 
švihadlá, stuhy, obruče...Program skvalitňuje hodiny telesnej 
a športovej výchovy a vytvára lepší vzťah k pohybovým ak-
tivitám u detí, čo napĺňa aj programové vyhlásenie vlády. Čo 
viac dodať: Športu zdar!

Úspech v tenise
Barborka Šašková sa stala majsterkou Žilinského kraja 

v štvorhre dorasteniek v tenise. 
Na regionálnych majstrovstvách Slovenska dorasteniek v 

Kysuckom Novom Meste sa Barborke Šaškovej, hráčke TK Tvr-
došín podarilo získať 1. miesto vo štvorhre s Emmou Karaso-

vou, hráčkou Šport 
Park Lúčky. Vo fi-
nále zvíťazili nad 
jednotkami nasade-
nými L. Margočo-
vou a A. Zapletovou 
po tuhom boji 6/3 
6/7 11/9. Ich ďalšie 
spoločné pôsobenie 
bolo o víkend neskôr 
na regionálnych maj-
strovstvách Sloven-
ska žien v Banskej 
Bystrici, kde sa im 
opäť podarilo zví-
ťaziť a získali ďalší 
majstrovský titul. 
Gratulujeme našej 
hráčke TK Tvrdošín 
k dvojnásobnému 
titulu Majsterky Re-
giónu vo štvorhre a 
držíme palce v ďal-
ších súťažiach.

Florbalový klub Tvrdošín 
Po skončení fungovania ženského extraligového tímu sa 

Florbalový klub Tvrdošín rozhodol pokračovať prihlásením 
do celoštátnej súťaže 1. ligy starších žiačok. Dievčatá v súčas-
nosti zbierajú cenné skúsenosti a po celkom vyrovnaných zá-
pasoch figurujeme po šiestich kolách na peknej šiestej priečke 
spomedzi desiatich účastníkov. Pred nami je s 10-mi bodmi 
takisto Partizánske. Je veľká  šanca posunúť sa v tejto súťaži 
vyššie a útočiť aj na medailové pozície. Do budúcnosti klub 
zvažuje rozšírenie, hlavne v tých nižších vekových kategóri-
ách. Samozrejme, všetko bude záležať od financií a podpory, 
a tak isto od ľudí, ktorí budú mať záujem či už trénovať, resp. 
s klubom spolupracovať. V kádri máme v súčasnosti 16 dievčat. 
V posledných dvoch kolách sa nám nedarilo, keďže sme museli 
vycestovať v oklieštenej zostave pre chorobu mnohých dievčat. 
Tešíme sa však, že dievčatá chcú trénovať a majú záujem. Pevne 
veríme, že aj v budúcnosti budeme nejaké tie úspechy vidieť.

Hodnotenie futbalovej sezóny
Hodnotenie nášho klubu za rok musím hodnotiť veľmi pozi-

tívne vďaka našej mládeži. Už dlhodobo sa naši chlapci pohy-
bujú na prvých priečkach, kde v súčasnosti hráme U13 a U15 
druhú ligu a vedú si tam suverénne. Je radosť pozerať, s akou 
chuťou a nasadením trénujú a hrajú majstrovské zápasy. V mes-
te je veľký potenciál od 6-ročných až po juniorov, kde máme 
obsadených veľmi kvalitných trénerov, ktorých si neskutočne 
vážim. Poviem otvorene, ak sa v meste nevybuduje čo najskôr 
umelá tráva, tak žiaľ, sa nebudú môcť nikde posunúť. Urobím 

všetko preto a dúfam, že mesto a pán primátor si nájdu cestu, aby 
sme to zrealizovali. Naše Áčko pod vedením trénera Miroslava 
Nemca a Ľubomíra Gregorca si vedie celkom dobre. Podávali 
sme striedavé výkony, máme určite čo naprávať a tešíme sa na 
odvetnú časť, kde určite máme o čo hrať. Chcem poďakovať 
mestu, primátorovi a technickým službám za veľkú pomoc pri 
reprezentovaní mesta. Samozrejme, chcem poďakovať všetkým 
hráčom nášho klubu, trénerom a funkcionárom.

Peter Machunka

Stolný tenis
Až prekvapujúco dobré výsledky dosiahli naše najmladšie 

žiačky na bodovacom turnaji v 18. decembra v Ružomberku, 
kde súťažili dievčatá zo Žilinského a Banskobystrického kraja. 

Vanesa Škumátová obsadila 2. miesto, jej sestra Sára 5. miesto. 
Zuzka Dedinská na svojom prvom štarte dosiahla jedno víťaz-
stvo. Dievčatá sa dobre prezentujú aj v krajskej súťaži družsti-
ev, keď priebežne je družstvo mladších žiačok na 3. mieste 
a družstvo najmladších žiačok na 2. mieste. Družstvá mužov 
ukončili prvú polovicu súťažného ročníka. A-družstvo v 1. lige 
je na 11. mieste s malou stratou na vyššie umiestnené družstvá. 
Béčko v 3. lige je v strede tabuľky a céčko v 5. lige na 4. mieste. 
Záverečný turnaj veteránov o majstra SR sa konal 18. decembra 
v Bratislave. V kategórii 70-74-ročných sa majstrom Slovenska 
stal náš hráč Ján Buczacki.

Záverečný veteránsky stolnotenisový turnaj
Na veteránskom stolnotenisovom turnaji, ktorý tým najlepším 

umožnil získať titul majstra Slovenska za rok 2022. Po prvý raz 
sa súťažilo už v novom formáte, keď o titule nerozhodovalo len 
umiestnenie na jednom, v tomto prípade záverečnom turnaji, 
ale pre určenie víťaza bol rozhodujúci súčet bodov získaných 
na turnajoch v priebehu roka + body z tohoto turnaja, ktoré sa 
dvojnásobne navyšovali. Bola to novinka, ktorá viacerých pre-
kvapila a stalo sa, že aj víťazi tohoto turnaja sa pre malý bodový 
zisk na turnajoch v priebehu celého roka nedostali vôbec do prvej 
trojky hodnotených za celý rok. Takto nepriamo sú pretekári 
teraz nútení, pochopiteľne, podľa každého možností, zaujímať 
sa a chodiť na turnaje počas celého roku. A to určite prispeje 
k väčšiemu počtu štartujúcich na turnajoch v budúcnosti. Pek-
né ceny svedčia o záujme organizátorov a súbežne aj výboru 
SKVST o trvalé vylepšovanie celého kolotoča organizovania a 
priebehu veteránskych turnajov. Ako presvedčivý dôkaz mi stačí 
poukázať na nárast ženskej zložky našej súťaže.                         


